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8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

فرارسیدن سالروز ولادت حضرت فاطمه زهرا)س(  و روز زن مبارک باد 

نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: شهرداری این کلان شهر به تازگی 
بسته  تشویقی برای دریافت پروانه ساختمانی ارائه کرده که به زودی جزئیات این 

بسته اطلاع رسانی می شود.
سید امیر سامع در گفت وگو با »ایمنا« با تأکید بر ضرورت تأمین منابع درآمدی 
پایدار برای شهرداری اصفهان اظهار کرد: این موضوع شامل هزینه های جاری برای 
نگهداری شهر و هزینه های تأمین پروژه های شاخص، پروژه های مناطق و محلات 
می شود. وی افزود: این مسئله بسیار مهم است و باید تا چهار ماه پایانی سال، 
به طور مداوم به آن پرداخته شود تا بتوانیم منابع درآمدی لازم را تأمین و اقدامات 
پیش بینی شده را به خوبی انجام دهیم. نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
درباره درآمدهای شــهرداری از محل مالیات بر ارزش افزوده تأکید کرد: مطابق 
قانون، بخشی از مالیات ارزش افزوده به شهرداری ها اختصاص داده می شود و 

این مبالغ باید از سوی اداره دارایی به شهرداری ها پرداخت شود.
سامع با بیان اینکه شــهرداری اصفهان بودجه ای در این زمینه پیش بینی کرده، 
اما هنوز بخشی از این مبالغ پرداخت نشده است، گفت: انتظار می رود مسئولان 
استان توجه بیشتری به این موضوع داشــته باشند تا بتوانیم در ماه های پایانی 
ســال، طبق پیش بینی های بودجه، به کل اعداد هدف گذاری شــده برای سال 
 ۱۴۰۳ دســت پیدا کنیم. وی با اشــاره به هزینه های مرتبط با نگهداری شــهر 
ادامه داد: این هزینه ها شــامل نگهداری فضای ســبز شــهر، تأمیــن ایمنی و 

آتش نشانی، خدمات اتوبوسرانی و اجرای پروژه های عمرانی است.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به بسته تشویقی درآمدهای 
ساختمانی خاطرنشان کرد: شهرداری به تازگی بسته تشویقی برای دریافت پروانه 

ساختمانی ارائه کرده که به تأیید شورای اسلامی شــهر رسیده است و به زودی 
جزئیات این بسته اطلاع رسانی می شود.

سامع گفت: طبق این بسته تشویقی، شهروندانی که در زمان درنظر گرفته شده 
 اقدام به دریافت پروانه ساختمانی کنند، از اقساط بلندمدت بهره مند می شوند، 
اما هرچه به ماه های پایانی سال نزدیک تر شویم، تعداد اقساط کاهش پیدا می کند 
و این اقدام موجب تشویق شهروندان به دریافت پروانه های ساختمانی و تأمین 

درآمد برای اجرای به موقع پروژه های شهری خواهد شد.
وی با اشاره به بحث فروش املاک و مشارکت در اجرای پروژه های شهری افزود: 
اعضای شورای اسلامی شهر بر اهمیت اجرای پروژه های مشارکتی تأکید دارند، 
پروژه های مشارکتی که با همکاری سرمایه گذاران انجام می شود، باید مشکلات 
احتمالی آن ها رفع شود تا پروژه ها در زمان مناسب به پایان برسند و سهم شهر 
از این پروژه ها محقق شود؛ این اقدامات، منابع جدیدی برای اجرای پروژه های 
دیگر فراهم خواهد کرد. نایب رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان با اشاره به 
فرارسیدن ولادت حضرت فاطمه زهرا )س( و روز مادر، از برنامه ریزی مدیریت 
شهری برای بزرگداشت این مناسبت خبر داد و تأکید کرد: به مناسبت روز مادر و 
گرامی داشت مقام بانوان، شهرداری اصفهان پیشنهاد داده است که برای استفاده 
بانوان، مادران و دختران از اماکن تفریحی متعلق به شهرداری، تخفیف ویژه ای در 
نظر گرفته شود. سامع با بیان اینکه این تخفیف به مدت ۳ روز تا ۷۰ درصد هزینه ها 
اعمال می شود و اطلاع رسانی دقیق این طرح به زودی انجام خواهد شد، گفت: 
امیدواریم در این ایام خانواده ها با حضور در این اماکن تفریحی، لحظات خوشی 

را در کنار مادران خود سپری کنند.

آگهی مناقصه 

شرکت انبوه سازان سبز اندیشان در نظر دارد نسبت به تهیه مصالح، انجام عملیات تکمیلی اعلام و اطفاء حریق، موارد ایمنی ابنیه و 

معماری و اخذ تاییدیه آتش نشانی ۲۶ بلوک )۵۵9واحد( در پروژه شهید گنجی زاده شهر مجلسی استان اصفهان اقدام نماید.
 مهلت بازدید و تحویل اسناد مناقصه تا تاریخ ۱۴۰۳/۱۰/۱۰ می باشد. 

آدرس پروژه: استان اصفهان، شهرستان مبارکه، شهر مجلسی، میدان پلیس، انتهای بلوار آزادگان )دکتر حسابی سابق( 
 شماره تماس جهت هماهنگی : ۰9۱۶۳98۶۱۱8 - ۰9۱۳۴۴۲9۱۰۰ 

هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

هیئات مذهبی فعال قافله فاطمیه اصفهان با حضور استاندار تجلیل شدند.
به گزارش خبرگزاری »مهر«، در مراسمی با شکوه که با حضور مهدی جمالی نژاد، 
استاندار اصفهان و حجت الاسلام والمســلمین مهدی فوقی، مدیرکل تبلیغات 
اسلامی استان اصفهان برگزار شد، از بیش از ۴۰ هیئت مذهبی فعال قافله فاطمیه 

شهرستان اصفهان تجلیل به عمل آمد.
این مراسم که به میزبانی هیئت فاطمیه احمدآباد در مسجد ایلچی اصفهان برگزار 
شد، فرصتی بود تا از زحمات هیئات در برگزاری مراســم های عزاداری در شأن 

اصفهان تقدیر شود.
اســتاندار اصفهان در این مراسم ضمن تشــکر از هماهنگی و همکاری هیئات 
مذهبی، بر اهمیت برگزاری مراسم  عزاداری در چارچوب آموزه های دینی و با رعایت 

نظم و امنیت تأکید کرد. 
جمالی نژاد همچنین از تلاش های حجت الاســلام والمســلمین مهدی فوقی، 
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان و مهرپرور، رئیس هیئات مذهبی استان 

اصفهان در برگزاری این مراسم قدردانی کرد.

حجت الاسلام فوقی نیز در این مراسم با اشاره به نقش مهم هیئات مذهبی در 
ترویج فرهنگ اسلامی، از تلاش های هیئات مذهبی در برگزاری مراسم عزاداری 

با کیفیت  قدردانی کرد.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

جزئیات بسته  تشویقی دریافت پروانه ساختمانی در شهر اصفهان به زودی 
اعلام می شود

تجلیل از هیئات فعال قافله فاطمیه اصفهان با حضور استاندار

استاندار اصفهان:

زاینده رود تا  2 سال آینده احیا و پر آب می شود

دانشنامه اصفهان؛ رویکردی 
برای احیای هویت گمشده 

نصف جهان
پل از گذشته به آینده 

نصف جهان
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صدور ۶۰ هزار کارت هوشمند برای رانندگان 
بخش حمل و نقل اصفهان

برای راه اندازی سیستم اشتراک دوچرخه در 
اصفهان برنامه داریم

 ... و مازوت می نوازد! 
 بحران قطعی برق، آب و گاز در اصفهان 

۱89 یادمان شهدای 
گمنام در سطح اصفهان 

وجود دارد

مازوت سوزی در 
اصفهان ادامه دار 

است

وقوع ۳۱۰ حادثه 
گازگرفتگی در اصفهان 

از ابتدای امسال
قالی جوشقان؛ 

شاهکاری از هنر دستباف در کاشان
5 55

4
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با وجود درخشش ستاره های ایرانی در آسمان امارات
 فاصله چشمگیر آزمون و قایدی فاصله چشمگیر آزمون و قایدی

 با برترین های با برترین های
ادونک لیگادونک لیگ

با اینکه ستاره های ایرانی در 

تیم های اماراتی می درخشند، 

با اینکه سردار آزمون، مهدی 

قایدی و...

آگهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان
1403 -45

مهلت ارسال موضوعشمارهنوع آگهیردیف
مدارک

۱
استعلام 
۴86۱۱۱2۴عمومی

انجام عملیات اســکارف و برش و شــره زنــی تختال های واحــد 28 ناحیه 
۱۴۰۳/۱۰/۱۵فولادسازی و ریخته گری مداوم

2
مناقصه 
عمومی

 ۴86۰8286
۴86۰828۷

انجام عملیات تامین، تهیه، نصب، اجراء و راه اندازی پروژه جایگاه سوخت سایت 
۱۴۰۳/۱۰/۲۲فولاد سازی و سایت مرکزی در داخل شرکت فولاد مبارکه

۱۴۰۳۴۰۰۱۳6مزایده۳

فروش روغن های ضایعاتی رستورانی از طریق مزایده عمومی، پیشنهاد دهندگان 
می بایست پیشنهادات خود را حداکثر از ساعت ۱۰ لغایت ۱2 روز دوشنبه مورخ 
۱۴۰۳/۱۰/۱۷ به آدرس اصفهان – کیلومتر ۷5 جنوب غربی- شرکت فولاد مبارکه 
)ورود از درب زرین شهر(- ساختمان مرکزی- واحد اقلام مازاد ، به نماینده واحد 
اقلام مازاد تحویل نمایند. پیشنهادات واصله در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۱8 

در محل شرکت فولاد مبارکه گشایش و صورتجلسه خواهد شد. 
 بازدید از اقلام مزایده روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۱۰ در یک نوبت، راس ساعت
 9 صبح در محل فولاد مبارکه )حرکت از درب زرین شهر( با مکانیزم داخلی انجام 
می گیرد. در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر با تلفن: ۰۳۱52۷۳52۴۱ یا همراه: 

۰9۰۱۰۰۳9۴۰6 تماس حاصل فرمایید. 
اقلام مورد مزایده: روغن های ضایعاتی رســتورانی درون ظرف پلی اتیلن هزار 

لیتری

۱۴۰۳/۱۰/۱۷

۴
استعلام 
۱۴۰۳/۱۰/۱۵انجام خدمات مشاوره در خصوص مدیریت پروژه شرکت فولاد مبارکه۴86۰69۴۳عمومی

 جهت دریافت اســناد و کســب اطلاعات بیشــتر در خصوص فراخوان های عمومی، ارزیابی کیفی، مناقصات و مزایدات به وبســایت شرکت به نشانی
 www.msc.ir ، منوی خرید و تامین کنندگان، مناقصات مراجعه و طبق راهنمای موجود، نســبت به انتخاب مناقصه مورد نظر از طریق سیستم ارتباط 
با تامین کنندگان )SRM( اقدام نمائید. اطلاعات ســایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها و کانال فراخوان های شرکت در شبکه های 

اجتماعی به نشانی Ads_msc@ قابل دسترس می باشد.
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان: ۰۳۱۵۲۷۳۱89۶- ۰9۰۱۰۰۴۲۶۲۷ 
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شهردار مبارکه به پویش» ۲ درجه کمتر « پیوست
شهردار مبارکه ضمن پیوستن به پویش »دو درجه کمتر «از شــهروندان خواست با صرفه جویی در 
مصرف انرژی و مدیریت دمای محیط به این پویش اجتماعی بپیوندند. مصطفی رحیمی در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهار کرد: پویش ۲ درجه کمتر، راهکاری برای خارج شدن از چالش انرژی این روزها، با 
همیاری و همدلی مردم است و بدون شک هر کجا مردم حضور داشته اند، کار به نحو احسن انجام 
شده است. وی با اشاره به ناترازی های انرژی در کشور، افزود: در حال حاضر با مدیریت مصرف انرژی 
و کاهش ۲ درجه ای دمای محیط می توانیم به رفع محدودیت هــا از بخش های صنعت و اقتصاد و 
غیره کمک کنیم. شهردار مبارکه با تأکید به نقش مؤثر مردم در پویش های اجتماعی، خاطرنشان کرد: 
پشتیبانی و حضور مردم در عرصه های مختلف اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و دیگر عرصه ها همواره 
موجب موفقیت و اقتدار نظام بوده و در این برهه نیز می تواند کمک مؤثری در رفع ناترازی های انرژی 
باشد. رحیمی اضافه کرد: لازم است مردم پویش دو درجه کمتر که از سوی مسئولان ارشد کشور اعلام 
شده را جدی بگیرند و من هم به سهم خودم به عنوان شهردار مبارکه، از همه شهروندان خوب شهر 

مبارکه تقاضا می کنم مثل همیشه با مسئولان همراهی کنند و مردم را به این پویش دعوت می کنم.

توزیع بسته یلدایی در آران و بیدگل
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج آران از توزیع ۱۶۰۰ بسته یلدایی در آران و بیدگل به ارزش بیش از ۵۰۰ 
میلیون تومان خبر داد. سرهنگ ابوالفضل حسین دوســت در گفت وگو با »تسنیم « ضمن اشاره به 
توزیع بسته بندی حمایتی یلدایی ویژه خانواده های نیازمند در این شهرستان اظهار کرد: با تلاش ها و 
اقدامات صورت گرفته ۱۶۰۰بسته حمایتی یلدایی به خانواده های نیازمند اختصاص یافت. وی ضمن 
اشاره به جزئیات بسته حمایتی اهدایی به خانواده های نیازمند شهرستان آران و بیدگل افرود: هر بسته 
حمایتی شامل شیرینی، آجیل، میوه و ملزومات شب یلدا بود که به جامعه هدف در شهرستان آران و 
بیدگل اهدا شد. فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان آران و بیدگل با بیان اینکه ارزش بسته های 
اهدایی به خانواده های نیازمند این شهرستان در مجموع به ۵۰۰میلیون تومان می رسد، خاطرنشان 
کرد: حمایت از خانواده های نیازمند همواره در دستور کار ناحیه مقاومت بسیج شهرستان آران و بیدگل 
قرار دارد. وی با بیان اینکه بسته های حمایتی یلدایی توســط پایگاه ها و حوزه های مقاومت بسیج 
شهرستان آران و بیدگل انجام شده است، گفت: ویژه برنامه های مختلف یلدایی نیز به همت پایگاه های 
بسیج مقاومت این شهرستان پیش بینی و اجرا شد. سرهنگ حسین دوست با بیان اینکه علاوه بر 
ویژه برنامه های یلدایی ویژه برنامه های ولادت حضرت زهرا)س( و روز مادر نیز در شهرستان آران و 
بیدگل برگزار می شود، تصریح کرد: برنامه های مختلف به این مناسبت نیز از طریق فضای مجازی 

اطلاع رسانی می شود.

اختصاص ۲۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل جاده آران و بیدگل 
به چرمشهر

۲۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل جاده آران و بیدگل به چرمشــهر اختصاص داده شد. نماینده مردم 
شهر های کاشان و آران و بیدگل، تکمیل این طرح را نیازمند حدود ۱۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار دانست و 
گفت: این جاده مسیر آران و بیدگل به تهران و گرمسار و ورامین را به طور قابل ملاحظه کوتاه می کند و از 
منظر پدافند غیرعامل اهمیت دارد. مصطفی معینی افزود: اجرای عملیات زیرسازی جاده چرمشهر 
را شرکت ساخت و توسعه وزارت راه و شهرسازی تقبل کرده و قرار است بر طراحی و عملیات آسفالت 
این مسیر به صورت کامل نظارت داشته باشــد. وی گفت: در صورت تأمین ۴۰ درصد اعتبارات برای 
زیرسازی از منابع داخلی، وزارت راه و شهرسازی متعهد شده اســت، این جاده را تکمیل کند. وی با 
اشاره به پیگیری در زمینه راه اندازی مجدد فرودگاه کاشان گفت: فرودگاه کاشان جنبه های مختلف 

قابل بررسی دارد و دستگاه های مختلفی باید برای راه اندازی مجدد این فرودگاه هماهنگ شوند.

معاون سیاسی، اجتماعی استانداری اصفهان گفت: باید صدای مردمی 
که گلایه و اعتراض دارند شنیده شود، زیرا آنها ضدنظام و انقلاب نیستند، 
ولی حرف های متفاوتی دارند که با ایجاد وفاق و همبســتگی می توان 
آنها را جذب کرد. به گزارش »ایسنا«، ایوب درویشی در مراسم تکریم 
و معارفه فرماندار شهرستان اردستان در دانشــگاه پیام نور، اظهار کرد: 
مردم در نظام جمهوری اســلامی باید محور و تعیین کننده راه و روش 

سیاست های مسئولان در عرصه های مختلف باشند.
وی با بیان اینکه نقش مردم در انتصاب و عزل مسئولین در کشور قابل 
انکار نیست و به صورت مستقیم و غیرمستقیم مسئول سرنوشت خود 
هستند، افزود: مدیری که انتخاب می شود باید خود را خدمتگزار مردم 

بداند و از بالا به مردم و جامعه نگاه نکند.
 معاون سیاســی، اجتماعی استانداری اصفهان با اشــاره به اینکه در 
تشــکیل و جابه جایی دولت ها مــردم انتظار تغییــر و بهبود وضعیت 
دارند، گفت: در استان اصفهان متناسب با این سیاست و تغییر دولت، 
جابه جایی در بین مدیران آغاز شــده است و ســعی کردیم در تعیین 
فرمانداران جهات مختلفی را رعایت کنیم و شاخص هایی را ملاک قرار 

دهیم تا نهایتاً شخصی که شرایط نسبی را دارد انتخاب شود.
درویشــی با اشاره به پروســه انتخاب فرماندار شهرســتان اردستان، 
تصریح کرد: سعی کردیم همه جوانب منطقه را برای انتخاب فرماندار 
در نظر بگیریم، با افرادی که در شهرستان صاحب نفوذ هستند مشورت 
کردیم و در این راه چندیــن مرتبه و مراحل مختلــف از نماینده مردم 
اردستان در مجلس مشــورت گرفتیم و نظر ایشــان را پرسیدیم تا به 

گزینه نهایی برسیم.
وی با خطاب قراردادن فرماندار جدید شهرستان اردستان خاطرنشان 
کرد: نگهداشت جمعیت در شهرستان اردســتان و همچنین افزایش 
نرخ جوانی جمعیت و بهبودبخشــی و افزایش کیفیت به زندگی مردم 
از برنامه های اصلی فرماندار جدید در این شهرســتان باشد. همچنین 
استفاده از ظرفیت همه گروه ها و سلایق برای برطرف کردن مشکلات و 

چالش های منطقه از دیگر برنامه ها در این شهرستان باشد.
معاون سیاسی، اجتماعی استانداری اصفهان با بیان اینکه انتظار داریم 

مدیران جدیدی که در ســطوح مختلف اســتان منصوب می شوند کار 
شبانه روزی را ســرلوحه خود قرار دهند، گفت: در عرصه های مدیریتی 
کســی می تواند کمک کار این دولت باشد که در ابتدا دولت و تفکرات و 

سیاست های دولت را قبول داشته باشد.
درویشی با اشاره به اینکه در این دوره از انتخابات ریاست جمهوری کسر 
بزرگی از مردم جامعه پای صندوق های رأی حاضر نشدند، خاطرنشان 
کرد: باید این عدم مشارکت به درستی دیده و آسیب شناسی شود، زیرا 

عدم حضور نیمی از مردم در انتخابات برای کشــور افتخار نیست. باید 
صدای مردمی که گلایه و اعتراض دارند شنیده شود، زیرا آنها ضدنظام 
و انقلاب نیســتند، ولی حرف های متفاوتی دارند که بــا ایجاد وفاق و 

همبستگی می توان آنها را جذب کرد.
در ادامه این مراسم محسن حیدری به عنوان فرماندار جدید شهرستان 
اردستان معرفی و از اقدامات علیرضا فرحبخش، سرپرست فرمانداری 

این شهرستان تجلیل شد.

امام جمعه مبارکه با بیان اینکــه مدیریت مصرف 
انرژی اصل انکار ناپذیر در توســعه کشــور اســت، 
گفت: با این حال مســئولان باید بــرای جلوگیری 
از قطعی گاز و برق تدبیر کننــد. به گزارش »ایمنا«، 
حجت الاسلام ســید مهدی موسوی در خطبه های 
نماز جمعه مبارکــه، با تبریک فرارســیدن ولادت 
با ســعادت حضرت فاطمه زهرا )س( اظهار کرد: 
ایشــان به عنوان الگوی کاملی بــرای همه بانوان 
و مســلمانان، در نحــوه رفتار با اعضــای خانواده، 
تربیت فرزند و انجام مســئولیت های اجتماعی و 
سیاسی، اسوه امت اسلامی هستند. وی بر اهمیت 
صرفه جویــی در مصرف برق و ســایر منابع انرژی 
تأکید و خاطرنشــان کرد: این منابع از بزرگ ترین 

نعمت های مادی هستند و اســتفاده بهینه از آن ها 
وظیفه ای همگانی است. امام جمعه مبارکه با اشاره 
به سیره زندگی خانوادگی حضرت زهرا)س(، ایشان 
را الگویی بی نظیر برای جهانیان معرفی کرد و افزود: 
نزدیک شدن به سبک زندگی فاطمی، اصلی ترین 
راهکار بــرای حل بســیاری از مشــکلات فردی و 
اجتماعی است. وی اضافه کرد: دستورالعمل های 
ناب و اساســی در مــورد مصرف صحیــح در همه 
عرصه ها از ســوی اهل بیت)ع( ارائه شــده است. 
موسوی با بیان اینکه مدیریت مصرف انرژی اصل 
انکار ناپذیر در توسعه کشور است، گفت: با این حال 
مســئولان باید برای جلوگیری از قطعی گاز و برق 
تدبیر کنند. وی خاطرنشــان کرد: مادران و خانم ها 

نقش مهمــی در اصلاح الگوی مصــرف و مقابله با 
ترویج فرهنگ مصرف گرایی بــر عهده دارند. امام 
جمعه مبارکه اصلاح الگوی مصرف را مسئله مهمی 
دانســت و افزود: نباید اسراف کنیم و به همه مردم 
توصیه می کنیم که به پویــش رئیس جمهور مبنی 
بر کاهش ۲ درجه ای دما و مصرف انرژی بپیوندند. 
 وی افزود: قطع بــرق و گاز و تعطیل کردن کشــور 
 کار درســتی نیســت و می تــوان هــوا را بــدون 

تعطیل کردن کشور، سالم کرد.

امام جمعه مبارکه:

مسئولان برای جلوگیری از قطعی گاز و برق تدبیر کنند

هنرمند درچه ای بیش از ۱۰۰ نمونک اشیا و اماکن تاریخی مذهبی را با استفاده از یونولیت های دور ریختنی ساخته است. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما،  این 
هنرمند ۳۸ ساله اهل شهر درچه گفت: از سه سال قبل برای پرکردن اوقات فراغت، بدون داشتن آموزش قبلی و به صورت تجربی شروع به ساخت ماکت اشیای 
کوچک و بزرگ با برش یونولیت های دورریختنی کنار معابر کرده است. سیدمحمود مرتضوی که به کار تعمیرات دستگاه های تولید ام دی اف مشغول است افزود: 
تاکنون بیش از ۱۰۰ قطعه نمونک شامل اشیا، ماشین آلات، حیوانات و اماکن تاریخی و مذهبی ساخته است که بزرگ ترین آنها ساخت نمونک پل خواجو اصفهان 
در مدت ۴ ماه و با ابعاد ۲۰۰ سانتی متر طول، ۵۵ سانتی متر عرض و ۴۵ سانتی متر ارتفاع است که با ۳۳۰۰ قطعه ساخته شده است. وی با بیان اینکه در ساخت 
این ماکت ها بیشترین هزینه زمان است گفت: در ساخت این ماکت ها ۹۰ درصد فوم و یونولیت و ۱۰ درصد چوب و قطعات پلاستیکی بازیافتی استفاده شده و کار 
با یونولیت و برش آن بدون ایجاد صدا و مزاحمت برای دیگران بوده و آرامش خاصی برایم به ارمغان آورده است. مرتضوی افزود: در صورت فراهم شدن شرایط، 
می تواند این هنر را به دانش آموزان استثنایی و کودکان کار آموزش دهد. وی با بیان اینکه این ماکت ها را در منزل مسکونی شخصی به معرض نمایش آشنایان 

گذاشته است گفت: درخواست اصلی هنرمندان صنایع دستی شهر درچه، ایجاد نمایشگاهی برای عرضه تولیدات به عموم مردم است.

با استفاده از یونولیت های دور ریختنی

ساخت ۱۰۰ نمونک اشیا و اماکن تاریخی مذهبی در درچه
خبر روز

عکس خبر

دستگیری شکارچی 
غیرمجاز کبک وحشی در 

شاه قنداب شهرضا
رئیــس اداره حفاظــت محیط زیســت 
شهرستان شــهرضا گفت: مأموران یگان 
حفاظت محیط زیســت حین گشــت و 
کنترل در منطقه شکار ممنوع شاه قنداب 
شــهرضا به یک نفر متخلف شکار و صید 

برخورد و وی را دستگیر کردند.

سرپرست فرمانداری تیران و کرون:

شهر بدون مانع برای معلولان باید اولویت مدیران شهری 
تیران و کرون باشد

سرپرست فرمانداری تیران و کرون گفت: شهر بدون مانع و رفع سد معبر باید اولویت مدیران شهری 
و دهیاران قرار گیرد تا تردد معلولان دچار مشکل نشود.

به گزارش »ایسنا«، محمد ساعدفر در گردهمایی معلولان شهرستان تیران و کرون به دغدغه های 
این قشر پرداخت و اظهار کرد: سد معبر در مسیرهای تردد برای معلولان چالش ساز شده و نگرانی 
و خسارت هایی را برای آنان ایجاد کرده است. وی افزود: بعضی از موانع و سدمعبرهایی که در اجرای 
اصول شهرسازی و یا توسط کسبه ایجاد شده نه تنها برای معلولان بلکه برای عموم مردم نیز مشکل 
و نگرانی ایجاد کرده و تردد را سخت می کند. سرپرســت فرمانداری تیران و کرون به موضوع الگو 
پذیری از شهرهای بدون مانع اشاره کرد و گفت: شهر بدون مانع باید در اولویت شهرسازی و اجرای 
پروژه های شهری و روستایی قرار گیرد و در یک مقطع زمانی مشخص به این هدف دست پیدا کنیم.

ساعدفر اضافه کرد: برای دستیابی به این نقطه مطلوب نیازمند همکاری مردم و دستگاه های اجرایی 
با شهرداری ها و دهیاری ها است. وی به اشتغال و دغدغه های درآمدی قشر معلول جامعه نیز اشاره 
کرد و افزود: استخدام آنان در دستگاه های دولتی با رعایت قانون باید صورت بگیرد و سهم این قشر 
در کل مجموع آمار جذب نیروهای دولتی پیش بینی شود. سرپرست فرمانداری تیران و کرون با 
اشاره به خوداشتغالی و درآمدزایی معلولان، تصریح کرد: با حمایت های دولت خیرین و همکاری 
خانواده های آنان، فرصت های شغلی ایجاد کرده و وابستگی به نهادهای دولتی کاهش یافته است.

ساعدفر با بیان اینکه معلولیت برای این قشر محدودیت نبوده، خاطرنشان کرد: بودجه های حمایتی 
و تسهیلات بانکی برای اشــتغال زایی و به کارگیری نیروی معلول پیش بینی شده که می توانند از 
آن برای امرار معاش اســتفاده کنند. وی توجه به نیازهای فرهنگی، تفریحی، سلامت و تعاملات 
اجتماعی این قشر را مهم برشمرد و خاطرنشان کرد: دستگاه های اداری برای تأمین نیازهای بیش 
از ۲ هزار معلول تیران و کرون پیشگام شوند و با هم افزایی بین بخشی برای نیازهای آنان چاره سازی 
کنند. به گفته سرپرست فرمانداری تیران و کرون برنامه ریزی برای مناسب سازی تردد معولان در 

ادارات لازم بوده و باید در اولویت قرار گیرد.

امام جمعه گلپایگان:

رانندگان برای تحقق آرمان های انقلاب، نقش آفرینی کردند
امام جمعه گلپایگان گفت: رانندگان کشور با تعهد و نگاه جهادی از آغاز انقلاب تاکنون به خصوص در 

دوران دفاع مقدس و در راه تحقق آرمان های نظام اسلامی، نقش آفرینی کرده اند.
به گزارش »ایرنا«، حجت الاسلام والمسلمین محمدتقی کرامتی در خطبه های نماز جمعه این هفته 
گلپایگان، با توجه به فرا رســیدن »هفته حمل و نقل« افزود: در بحبوحه جنگ تحمیلی، بسیاری 
از کالاهای وارداتی مورد نیاز مردم در بنادر کشــور بدلیل تهدید صدام مدت ها معطل مانده بود که 
در ســال ۱۳۶۲ با صدور فرمان امام، رانندگان در یک حرکت جهادی و بی توجه به تهدیدهای رژیم 
بعث عراق، کالاهای تخلیه شده از کشــتی ها در بنادر را بارگیری و به دست مردم رساندند که این از 
نشانه های تعهد و تدین این قشر زحمتکش کشورمان است. وی افزود: دشمنان و رسانه های معاند 
در سال های اخیر با تلاش ها و شیطنت هایی که انجام دادند، کوشیدند با نفاق افکنی بین رانندگان و 
فریب برخی از این زحمت کشان، آنها را علیه نظام تحریک کنند که به یمن آگاهی و باورهای انقلابی 
این قشر، تلاش های شوم دشــمنان در این زمینه ناکام ماند. خطیب جمعه گلپایگان همچنین با 
توجه به فرا رسیدن ولادت حضرت زهرا)س( و جایگاه و مقام ایشان در بین امت اسلام به عنوان 
نماد »نُصرت« خاطرنشان کرد: در دفاع مقدس، بسیاری از فرماندهان و رزمندگان در زمان انجام 
عملیات، با ذکر نام این حضرت و تأسی به مقام والای او، حرکات نظامی خود را آغاز می کردند و در 

این میان عشق و ارادت شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی به حضرت زهرا)س( زبانزد بود.

با مسئولان

 ابوترابی:

رسیدگی به پرونده های چک 
با استفاده از هوش مصنوعی 

انجام می شود
نماینده مردم شهرستان های نجف آباد و تیران 
و کرون در مجلس شــورای اســلامی گفت: با 
اجرای کامل قانون جدید چک، رســیدگی به 
پرونده های چک های برگشــتی با استفاده از 
هوش مصنوعــی انجام می شــود. به گزارش 
»ایمنــا«، ابوالفضــل ابوترابــی  در نشســت 
مردمی حوزه انتخابیه خــود به اصلاح قوانین 
و قانون گذاری ها اشــاره و اظهار کرد: تغییرات 
در قانون چک باعث شــده میــزان چک های 
برگشتی و تخلفات و جرایم ناشی از آن کاهش 
یابد. وی افزود: در حال حاضــر ۸۰۰ هزار مورد 
از پرونده های دادگاه ها مربــوط به چک های 
برگشتی است که در مقایســه با قبل از اجرای 
این قانــون ۱۳ درصد کاهش یافتــه و مانع از 
سوء استفاده و بروز مشــکل برای مردم شده 
اســت. ابوترابی با بیان اینکه تاکنون ۲ گام از 
این قانون اجرایی شــده، گفت: با اجرای کامل 
قانون جدید چک، رســیدگی بــه پرونده های 
قضایی چک های برگشتی با استفاده از هوش 
مصنوعی انجام می شود. در این مرحله رسیدگی 
به پرونده ها مثل توقیــف اموال و صدور جلب 
فرد متخلف به صورت آنلاین و به وسیله هوش 
مصنوعی صــورت می گیرد. وی افــزود: ورود 
هوش مصنوعــی و یا دســتیار قاضی نوین به 
سیستم قضایی کشور با رسیدگی به پرونده های 
چک های برگشتی انجام می شود که دامنه کار 
این فناوری در آینده در دیگر پرونده ها نیز دیده 
خواهد شد.وی به گام سوم اجرای قانون چک 
اشــاره کرد و گفت: در این مرحله سقف برای 
نوشتن مبلغ چک صادر می شود که افراد قانون 
مدار و دارای ســابقه اجتماعی مثبت از سقف 
حداکثری صدور چک برخــوردار خواهند بود. 
افرادی که نســبت به قوانین کشور بی تفاوت 
بوده و بی نظمی آنان در موضوعات اقتصادی، 
رانندگی و اجتماعی مشــهود و در سامانه ثبت 
شــود از این خدمات بی بهره می شوند. برای 
اجرای کامل گام سوم قانون باید سیستم های 
قضایی، انتظامی، امنیتی و بانکی به همدیگر 

متصل بشوند که این کار در حال انجام است.

اخبار

استان

سرپرست فرمانداری کاشان ضمن اشاره به ساخت 
ساختمان جدید گمرک کاشان گفت: مجموعه گمرک 

کاشان در نیمه نخست سال آینده افتتاح می شود.
مجتبی راعی در گفت وگو با »تسنیم«، ضمن تأکید بر 
لزوم تقویت حوزه صادرات کاشان اظهار کرد: راه اندازی 
گمرک در شهرک کارگاهی و آغاز واردات از جمله مواد 
اولیه و مورد نیاز برای تولیدکنندگان از جمله مباحثی 

است که باید هدف گذاری و عملیاتی شود. 
سرپرست فرمانداری ویژه کاشــان ضمن اشاره به 
صادرات ۱۸۳ هزار تن کالا به ارزش ۱7۳ میلیون دلار 

از گمرک کاشان طی هشت ماه نخست سال جاری 
و توانمندی این شهرســتان در حوزه صادرات افزود: 
مجموعه گمــرک در منطقه ویژه اقتصادی کاشــان 
عملیات ساختمانی آن اجرا شده است. وی با بیان 
اینکه مجموعه گمرک کاشان در نیمه اول سال آینده 
به بهره برداری می رســد، افزود: ســاختمان گمرک 
جدید کاشان در شهرک کارگاهی در محدوده مقابل 

شــهرک فتح المبین با ۶ هزار و ۶۰۰ متر فضا در حال 
آماده سازی اســت. راعی با بیان اینکه آماده سازی 
گمرک کاشــان مقدمه رویه واردات کالا به کشــور از 
گمرک کاشــان را عملیاتی خواهد کــرد، تأکید کرد: 
آغاز به کار گمرک در شــهرک کارگاهی، مشــکلات 
شــهرک های صنعتی در صــادرات و واردات کالا را 
تسهیل می کند. وی ضمن اشاره به دیگر مزایای ایجاد 

گمرک در شــهرک کارگاهی کاشان خاطرنشان کرد: 
تأسیس ساختمان گمرک در این منطقه از هزینه های 
سنگین تحمیل شــده به تولید کنندگان جلوگیری 
 می کند که خــود تســهیل گری مهم در امــر تولید 

خواهد بود. 
سرپرست فرمانداری شهرستان کاشان ضمن اشاره 
به گستردگی فعالیت گمرک کاشــان گفت: ۱۵ انبار 
اختصاصی در کاشان، نطنز، مشکات و بادرود تحت 
نظارت گمرک کاشــان فعالیت دارند که توسعه این 

انبارها در کاهش هزینه های صنایع مؤثر بوده است.

افتتاح مجموعه گمرک کاشان در نیمه نخست سال آینده

معاون سیاسی، اجتماعی استانداری اصفهان:

باید صدای مردمی که گلایه دارند شنیده شود



 صدور ۶۰ هزار کارت هوشمند برای رانندگان بخش 
حمل و نقل اصفهان

رئیس سازمان حمل و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: حدود ۶۰ هزار راننده ناوگان حمل  و نقل 
جاده ای در بخش کالا و مسافر در استان دارای کارت هوشمند رانندگی هستند. 

فرزاد دادخواه افزود: استان اصفهان حدود ۵۱ هزار راننده ناوگان حمل و نقل کالا، حدود هشت هزار 
راننده بخش جابه جایی مسافر و ۳۲ پایانه عمومی مسافربری دارد. وی با بیان اینکه استان اصفهان 
رتبه نخست حمل بار و رتبه دوم جابه جایی مسافر را در کشور دارد، اظهار کرد: حدود ۹ میلیون مسافر 
سالانه به درون و برون استان جابه جا می شوند که این تعداد نشان دهنده جایگاه ویژه حمل و نقل 
اصفهان در کشور است. رئیس سازمان حمل و نقل جاده ای استان اصفهان با بیان اینکه فعالیت در 
حوزه حمل و نقل دشوارتر شده است، تصریح کرد: فعالان این بخش با همتی که دارند، توانسته اند 
این شرایط را پشت سر بگذارند. دادخواه با اشاره به اینکه در شرایط فعلی تناسبی بین هزینه های 
ناوگان حمل و نقل نیست، افزود: افزایش هزینه هایی مانند قطعات و تعمیرات موجب شده است 
که تعدادی از رانندگان به برخی شهرهای جنوبی مهاجرت کاری داشته باشند. وی با اشاره به اینکه 
۵۱۰ شرکت حمل و نقل کالا در اصفهان فعال اســت، گفت: کانون  کامیونداران، شرکت حمل و نقل 
کالاها و انجمن رانندگان به صورت صنفی با این مجموعه همکاری دارند. رئیس سازمان حمل و نقل 
جاده ای استان اصفهان با اشاره به صدور روزانه حدود ۱۰ هزار بارنامه در استان، اضافه کرد: ۹ شرکت 
بین المللی و حدود ۴۳ هزار ناوگان باری در این خطه فعال است. دادخواه گفت: هفت پایانه حمل 
و نقل بار در استان اصفهان وجود دارد که در بین ۱۴ مرکز موجود در کشور دارای رتبه نخست است. 
وی در مورد ناوگان برون شهری بیان کرد: اصفهان در زمینه حمل و نقل مسافر از طریق اتوبوس در 

بسیاری از موارد برای استان های دیگر نیز خدمات رسانی انجام می دهد.

پرداخت حدود ۲۰۰ همت وام ازدواج و فرزندآوری به حدود 
۹۴۰ هزار متقاضی

رئیس کل بانک مرکزی گفت: شبکه بانکی از ابتدای ســال تا ۲۹ آذرماه بیش از ۱۶۴.۵ همت وام 
ازدواج به ۴۹۳ هزار متقاضی پرداخت کرده و سهم اعطای وام فرزندآوری نیز ۳۵.۴ همت به ۴۴۰ 

هزار نفر از متقاضیان بوده است و پرداخت این تسهیلات قرض الحسنه تا پایان سال ادامه دارد.
به گزارش »ایرنا« از بانک مرکزی، محمدرضا فرزین چند روز پیش در رسانه ملی درباره آمار وام های 
قرض الحســنه با بیان اینکه در حال حاضر تقریباً ۲۳ درصد از کل تســهیلات بــه خانوار پرداخت 
می شود حال آنکه این ســهم پیش از این ۱۳ درصد بوده است، خاطرنشان کرد: یکی از دلایل این 
رشد، پرداخت تسهیلات ازدواج و فرزندآوری اســت و پرداخت این تسهیلات از دغدغه های بانک 
مرکزی است و در نظام بانکی هم به آن توجه می شــود؛ بنابراین، سهم خانوارها از تسهیلات رو به 

افزایش است.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه شبکه بانکی به موجب قانون تا پایان سال مکلف به پرداخت 
۲۰۰ همت وام ازدواج و فرزندآوری است، خاطرنشان کرد: تا ۲۶ آذر ماه سال جاری، ۱۶۴ همت وام 
ازدواج به ۴۹۰ هزار متقاضی این تسهیلات پرداخت شده است که درصد تحقق آن بر اساس برنامه 
زمان بندی شده ابلاغی به شبکه بانکی ۱۵۲ درصد است؛ یعنی شبکه بانکی ۵۲ درصد از برنامه در 
این بخش جلوتر است و این امر ناشــی از اقدام بانک مرکزی مبنی بر کاهش ۵۰ همت از ذخیره 
قانونی بانک ها و اختصاص آن به پرداخت وام ازدواج است تا صف متقاضیان در این بخش کوتاه 
شود. وی یادآور شد: تاکنون ۳۵ همت وام فرزندآوری نیز به ۴۳۵ هزار نفر پرداخت شده است و 
درصد رشد وام فرزندآوری ۱۰۲ است و نظام بانکی ۲ درصد از برنامه جلوتر است. فرزین درخصوص 
متقاضیان در صف وام فرزندآوری و ازدواج عنوان کرد: در حال حاضر ۴۸۰ هزار نفر در صف وام ازدواج 
هستند و همین حدود نیز در صف وام فرزندآوری هســتند. پرداخت تسهیلات به این متقاضیان 

نیازمند ۱۹۱ همت منابع جدید است.

بحران قطعی برق، آب و گاز در اصفهان

...ومازوتمینوازد!

درشرایط آلودگی شدید اصفهان، قطعی مکرر برق، آب و گاز نیز مزید بر 
علت شده است، شــواهد حاکی از آن است که نیروگاه شهید منتظری 
احتمالًا در شش واحد خود از سوخت آلاینده مازوت استفاده می کند.

به گزارش »خبرآنلاین«، قطع مکرر بــرق، آب و گاز در اصفهان، زندگی 
روزمره مردم را به شــدت مختل کرده اســت. شــهروندان از وضعیت 
پیش آمده ناراضی اند و در همین حال شــواهد حاکی از آن اســت که 
برخلاف اظهارات رسمی، نیروگاه شــهید منتظری نه در دو واحد، بلکه 
احتمالًا در شش واحد خود از سوخت آلاینده مازوت استفاده می کند.

زهرا، مادری که دو فرزند دانش آموز دارد، از وضعیت پیش آمده گلایه 
می کند: صبح که بیدار می شویم، نه برقی هســت که بچه ها بتوانند به 
کلاس آنلاین وصل شوند، نه آبی برای استفاده. بخاری هم درست گرم 
نمی کند. وقتی برق می رود، حتی آب هم قطع می شود چون پمپ ها از 

کار می افتند. این روزها زندگی سخت تر از همیشه شده است.
محمد، کسبه ای در مرکز شــهر اصفهان، نیز به »خبرآنلاین« می گوید: 
این قطعی های مکرر نه تنها کار ما را مختل کرده، بلکه اعصاب مردم را نیز 
به هم ریخته است. هر روز برق می رود و به دنبالش آب و گاز. چرا باید 

این وضعیت برای مردم اصفهان پیش بیاید؟! 

توضیح درباره قطعی ها و مازوت سوزی
منصور شیشــه فروش، مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان، 
درباره دلایل ایــن قطعی ها گفت: اولویت ما تأمین گاز خانگی اســت. 

با ورود سامانه هوای ســرد و افزایش مصرف گاز، تأمین سوخت برای 
نیروگاه ها کاهش یافته و برخی از واحدهای نیروگاه شهید منتظری به 

ناچار از مازوت استفاده می کنند.
وی افزود: تا کنون دیسپاچینگ کشوری مجوز استفاده از مازوت را برای 
دو واحد این نیروگاه صادر کرده است. البته ما بر کاهش این مصرف و 

نظارت بیشتر تأکید داریم.

اما واقعیت چیست؟
برآوردها و گزارش های غیررســمی نشــان می دهد که شش واحد از 
نیروگاه شهید منتظری در حال ســوزاندن مازوت هستند، نه فقط دو 
واحد. هر واحد نیروگاهی روزانه حدود ۵۰۰ هــزار لیتر مازوت مصرف 
می کند که این میزان در شــش واحد به ۳ میلیون لیتر در روز می رسد. 
 این تناقض میان اظهارات رســمی و شــواهد، نگرانی هــای مردم را 

افزایش داده است. 

پیامدهای مصرف مازوت و قطعی های مکرر
مازوت یکی از آلاینده ترین سوخت هاســت که با تولیــد ذرات معلق، 
دی اکسید گوگرد و نیتروژن اکســید، کیفیت هوای اصفهان را به شدت 
کاهش داده است. شــاخص آلودگی هوا در روزهای اخیر به وضعیت 
»بسیار ناسالم« رسیده است و این شرایط به ویژه برای افراد آسیب پذیر 

مانند کودکان، سالمندان و بیماران تنفسی خطرناک است.

تأثیر بر زندگی روزمره
یکی از مســئولان اصفهان به »خبرآنلاین« گفت: مردم از قطعی های 
مکرر برق که باعث اختلال در کار، تحصیل و زندگی روزمره می شــود، 
به شدت ناراضی اند. به دلیل وابســتگی پمپ ها به برق، هر بار که برق 
می رود، آب نیز قطع می شود. از سوی دیگر، کاهش فشار گاز باعث شده 
بخاری های گازی و سایر وسایل گرمایشی به درستی کار نکنند و مردم 

با سرما مواجه شوند.
قطعی های همزمان برق، آب و گاز باعث افزایش نارضایتی عمومی شده 
است. بسیاری از مردم از نبود اطلاع رسانی دقیق درباره زمان قطعی ها و 

همچنین عدم مدیریت صحیح بحران گلایه دارند

راهکارهای مسئولان برای کاهش بحران
شیشه فروش گفت: دیسپاچینگ کشــوری باید اولویت بندی بهتری 
برای تأمین گاز نیروگاه ها انجام دهد. ما تأکید داریم که مصرف مازوت 

به حداقل ممکن کاهش یابد.
وی افزود: انتقال این نیروگاه به خارج از شعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان 
یکی از راه حل های پیشــنهادی اســت کــه می تواند آلودگی توســعه 

انرژی های تجدیدپذیری را از محیط شهری دور کند.

توسعه انرژی های تجدیدپذیر
اصفهان پتانســیل بالایی در حوزه انرژی خورشــیدی و بــادی دارد. 
توسعه زیرساخت های انرژی پاک می تواند در بلندمدت وابستگی به 
سوخت های فسیلی را کاهش دهد. مســئولان از مردم خواسته اند با 
کاهش مصرف گاز و برق در این شرایط بحرانی همکاری کنند. اصلاح 

الگوی مصرف به تأمین بهتر انرژی کمک می کند.

نارضایتی مردم و ضرورت مدیریت بهتر
بحران قطعی برق، آب و گاز و همچنین مازوت ســوزی در نیروگاه ها، 

وضعیت نگران کننده ای در اصفهان ایجاد کرده است.
در حالی که مسئولان بر اولویت گاز خانگی و کاهش مصرف مازوت تأکید 
می کنند، شواهد نشان می دهد که مصرف این سوخت آلاینده گسترده تر 

از آن چیزی است که اعلام شده است.
برای عبور از این بحران، برنامه ریزی بهتر، شــفافیت در اطلاع رسانی و 
سرمایه گذاری در انرژی های پاک ضروری است. از سوی دیگر، مردم 
نیز انتظار دارند که صدای اعتراض و مشکلاتشان شنیده شود و اقداماتی 

عملی برای بهبود شرایط صورت گیرد.

رئیس هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات با اشاره 
به چالش های صنعت پوشاک از جمله قطعی انرژی 
مورد نیاز، کاهش تولید و راندمــان، افزایش قیمت 
مواد اولیه به دلیل حذف ارز نیمایی، گفت: دولت باید 
اقداماتی از جمله تخصیص ســریع و سهل گازوییل 
 و ســوخت به واحدهــای صنعتــی دارای ژنراتور و 
جبران خسارات ناشــی از قطعی برق را در دستور کار 

خود قرار دهد. 
مجید نامی در گفت وگو با »ایســنا«، با اشاره به لزوم 
عمل به وظایف قانونی بخش های مختلف حاکمیت 
به دلیل رفع ناترازی انرژی و جبران خسارات واحدهای 
تولیدی، اظهار کرد: در پی اعلام دولت مبنی بر تعطیلی 
واحدهای تولیدی واقع در شــهرک های صنعتی به 
جهت ناترازی انرژی همچنین قطعــی برق مناطق 
شهری، بسیاری از واحدهای تولیدی صنعتی و صنفی 

پوشاک و نساجی با مشکل مواجه شده اند. وی با بیان 
اینکه سال هاست زنجیره تولید و صنعت کشور، هر روز 
با چالش های جدیدی مواجه می شود، تصریح کرد: 
برخی از چالش های تولید که مربوط به زیرساخت های 
اقتصادی خرد و کلان کشــور اســت، طی سال های 
گذشته لاینحل باقیمانده و از سوی دیگر، نمود تأثیر 
تحریم های بین المللی و داخلی هم هر روز بیشــتر 
می شود. طی سال های اخیر نیز مشکل قطعی برق و 
گاز صنایع به تمام موارد حل نشده قبلی اضافه شده 
است. نامی با بیان اینکه تا پیش از این مشکل قطع 
برق در تابستان مطرح می شد، اما حال به فصل سرما 
هم تسری یافته، اظهار کرد: در حال حاضر با فرارسیدن 
فصل سرما نیز به دلیل ناترازی انرژی، قطع برق صنایع 
در شــهرک های صنعتی و همزمانــی آن با قطع برق 
مناطق مسکونی، باعث چالش بزرگ تری برای ده ها 

هزار واحد صنفی در صنعت نســاجی و پوشاک شده 
و ادامه فعالیت های بســیاری از واحدهای صنفی و 
صنعتی را با افت شدید مواجه کرده است. وی افزود: 
در این میان، افزایــش تعرفه های بــرق، ابلاغ آن و 
عطف به ما سبق غیرقانونی آن، مشکلی بر مشکلات 
تولید افزوده است. این در حالی است که انتظار بحق 
تولیدکنندگان مبنی بر جبران خسارات ناشی از قطعی 
برق بدون پاسخ مانده اســت. رئیس هیئت مدیره 
اتحادیه تولید و صادرات ادامــه داد: در حالی که تورم 
سال های گذشته موجب کاهش شدید قدرت خرید 
مردم شده و تولید را با چالش های متعددی مواجه 
کرده، قطعی انرژی مورد نیاز، کاهش تولید و راندمان، 
افزایش قیمت مواد اولیه به دلیل حذف ارز نیمایی و 
راه اندازی سامانه ارز مبادله ای نیز مزیدی است بر علل 

دشوار شدن فعالیت های تولیدی.

تولیدکنندگان خواستار جبران خسارات ناشی از قطعی برق شدند

خبر روز

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران خبر داد

بدمصرفی گاز در ایران ۳.۳ برابر  دنیا
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه در ایران ۳.۳ برابر دنیا بدمصرفی گاز داریم، گفت: در 

صورت مصرف بهینه گاز می توانیم ۵۰ میلیون مترمکعب صرفه جویی داشته باشیم.
به گزارش »ایمنا«، سعید توکلی اظهار کرد: ایران دومین دارنده مخازن و منابع گازی دنیا است اما 

به دلیل بد مصرفی ایران ۳.۳ برابر دنیا گاز مصرف می کند.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: بر اساس ساختار زمین شناسی کشور، ما دارای مقدار 

زیادی گاز هستیم که محصول ۲۵۰ میلیون سال گذشته است و باید از آن به خوبی حفاظت کرد.
توکلی در جهاد تبیین با مقایسه رشد صنعت گاز قبل و بعد از انقلاب اسلامی گفت: پیش از انقلاب 
اسلامی یک پالایشگاه محلی، یک پالایشــگاه بلند و یک خط سراسری در کشور وجود داشت که 
این خط سراسری کل گازی که استخراج می شد را پس از فرآوری در پالایشگاه از طریق خط تقویت 

فشار به روسیه صادر می کرد.
وی افزود: اما پس از پیروزی انقلاب اسلامی تقریباً ۴۰ برابر تأسیسات و تجهیزات ایجاد کردیم به 
طوری که اکنون ۲۰ پالایشگاه فراورش گاز طبیعی، ۴۰ هزار کیلومتر خط لوله فشار قوی، ۹۴ ایستگاه 

تقویت فشار و ۴۵۹ هزار کیلومتر خط گاز در شبکه های شهری داریم.
توکلی صنعت گاز را انقلابی ترین، مردمی ترین و جهادی ترین صنعت کشور خواند و اظهار کرد: اکنون 
۸۶۰ میلیون مترمکعب گاز در شبکه گازی کشور تزریق می شود که حدود ۸۰ درصد مصرف مربوط به 

بخش خانگی، تجاری و صنایع جزء است.

پویش کاهش ۲ درجه ای دما منجر به ۵۰ میلیون مترمکعب صرفه جویی می شود
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: در فصل زمســتان به دلیل کاهش شدید دما به طور 
طبیعی شــرکت ملی گاز برای کنترل شبکه، آرایش ســوق دادن صنایع مولد به سمت استفاده از 

سوخت مایع را به خود می گیرد.
توکلی اضافه کرد: تنها راهکار رعایت الگوی مصرف اســت که باید در دســتور کار مســاجد، ادارات 
دولتی، مدارس و اماکن عمومی قرار بگیرد ضمن اینکه درجه حرارت آسایش بین ۱۸ تا ۲۲ درجه 
سانتیگراد است و در منازل با کمی پوشش لباس گرم می توان مصرف را کمتر کرد. وی ادامه داد: بر 
 اساس بررسی های کارشناسی اگر در بخش خانگی درجه حرارت یک درجه سانتیگراد کاهش یابد،

 ۶ درصد صرفه جویی مصرف در آن خانه خواهیم داشت.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با اشاره به پویش دو درجه کمتر دما توسط رئیس جمهوری گفت: 
اگر این مهم رخ دهد کاهش دو درجه دمــا منازل و اماکن، باعث ذخیــره ۵۰ میلیون مترمکعب 

می شود که این میزان به اندازه تولید گاز در دو فاز پارس جنوبی و ۳ استان کشور است. 
 وی افزود: طبق آمارها میزان مصرف گاز اســتان اردبیل در بخش خانگــی، تجاری و صنایع جزء

۱۱ میلیون متر مکعب است.

برخورد قانونی با متخلفان انشعابات غیرمجاز باغ ویلاهای استخردار
توکلی با بیان اینکه ۹۵ درصد جمعیت کشــور از گاز طبیعی استفاده می کنند، گفت: آنچه در آذرماه 
امسال رخ داد با وجود افزایش مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع جزء، حتی یک مورد 
نداشتیم که مصرف کننده ای در نزدیک ترین یا دورترین جا قطع گاز داشته باشد. وی اظهار کرد: تنها 
راهکار صرفه جویی گاز توسط مردم است زیرا اکنون مدارسی که در گوشه های کشور از هیزم و نفت 

و مواد سوختی ناایمن استفاده می کردند با تلاش صنعتگران به شبکه گاز کشور متصل شده اند.
توکلی با تأکید براینکه در زمستان بیشترین مصرف گاز را داریم از شهروندان خواست تا در صورت 

مشاهده انشعابات غیرمجاز، استخرها و باغ ویلاها، آن را به سامانه ۱۹۴ گزارش دهند.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران از مادران خواست مدیریت مصرف گاز را در منازل برعهده بگیرند تا 

در زمستان با مشکل روبه رو نشویم.

با مسئولان

خبر

با امضای تفاهم نامه ای، شرکت های پتروشیمی علاوه بر کمک به تعویض سامانه های پر مصرف گاز و برق در بخش خانگی و تجاری، تأمین مالی جوایز ۴۰۰ میلیارد 
تومانی را به مشــترکینی که مصرف گاز خود را ۱۰درصد کاهش دهند، برعهده می گیرند. به گزارش» تسنیم«، شرکت ملی صنایع پتروشیمی و شرکت ملی گاز ایران 
تفاهم نامه ای را به امضا رساندند تا از ظرفیت پتروشیمی ها برای کاهش مصرف برق و گاز استفاده شود. با اجرای این تفاهم نامه به منظور تشویق مردم به کاهش مصرف 
گاز و برق، با مشارکت سازمان های مردم نهاد، ۴۰۰ میلیارد تومان جایزه به مشترکینی که میزان مصرف خود را به میزان ۱۰ درصد کاهش دهند اهدا می شود. شرکت های 
پتروشیمی منابع مالی لازم برای اجرای این طرح را تأمین می کنند. سعید توکلی، مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران در مراسم امضای این تفاهم نامه با قدردانی از 
همراهی شرکت ملی صنایع پتروشیمی در اجرای این طرح بزرگ و ملی گفت: خوشبختانه با اجرای موفق این طرح در استان خراسان رضوی، زمینه اجرای آن به صورت 
سراسری فراهم شده تا امسال و سال های آینده با همراهی شرکت ملی صنایع پتروشیمی و تعویض سامانه های پر مصرف گاز و برق در بخش خانگی و تجاری زمینه 
کاهش مصرف گاز فراهم شود و گاز صرفه جویی شده برای ایجاد ارزش افزوده بیشتر در اختیار صنعت قرار گیرد. معاون وزیر نفت در امور گاز گفت: باید تلاش کنیم 

تا از ابزارهای این چنینی بیش از پیش، بهره ببریم تا بتوانیم چرخ مولد اقتصاد کشور که صنعت پتروشیمی نیز بخش مهمی از آن است را به چرخش بیشتر واداریم.

۴۰۰ میلیارد تومان جایزه صرفه جویی گاز

موجودی قراضه 
کارخانه های چینی رو به 

افزایش است
کل موجودی ضایعات فولادی انباشته 
شــده در انبارهای تولیدکنندگان فولاد 
چین ۴.۶ درصد در هفته افزایش یافته 
به ۵.۷ میلیون تن رســید که بالاترین 

میزان از اوایل آوریل امسال است.

عکس خبر

 وزیر راه مطرح کرد

شبکه راه های کشور، 
سرمایه ای بزرگ به ارزش 

۷۰۰۰ میلیارد تومان
وزیر راه و شهرسازی از شــبکه راه های کشور 
به عنــوان ســرمایه ای بزرگ بــه ارزش ۷۰۰۰ 
میلیــارد تومان یاد کــرد و گفــت: نگهداری و 
صیانت از ایــن میراث، نیازمنــد تأمین منابع 
و اعتبارات اســت. در آیینی با حضور وزیر راه 
و شهرســازی و در آســتانه فصل زمســتان، 
ضمن ارتباط زنــده ویدیوکنفرانس با تعدادی 
از راهدارخانه های کشور و گفت وگو با راهداران، 
طرح نوسازی ســالن عملیات مرکز مدیریت 
راه های کشــور به بهره برداری رســید. فرزانه 
صادق، وزیر راه و شهرســازی در این مراسم با 
اشاره به گستردگی خدمات سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای به عنوان سازمان تخصصی 
و فنی اظهــار کرد: گام نهادن این ســازمان در 
مسیر دانش فنی روزآمد دلگرم کننده است. 
وی افزود: با وجــود محدودیت منابع مالی و 
اعتباری، پیشبرد فعالیت ها و انجام مأموریت ها 
به نحو مطلوب در گرو تحقق رویکردها و اهدافی 
اســت که در دســتور کار ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای قرار گرفته است. وزیر راه 
و شهرسازی از شــبکه راه های کشور به عنوان 
سرمایه ای بزرگ به ارزش ۷۰۰۰میلیارد تومان 
یاد و خاطرنشــان کرد: نگهداری و صیانت از 
این میراث، نیازمند تأمیــن منابع و اعتبارات 
اســت. صادق بر ضرورت بهره گیری از توان و 
تخصص نخبگان و شــرکت های دانش بنیان 
در تعمیر، تجهیز، نگهداری و نظارت بر جاده ها 
تأکید کرد. وی با تجلیل از خدمات فعالان حوزه 
حمل ونقل کشور، از زحمات بیش از ۵۵۰ هزار 
راننده حوزه بار و بیــش از ۹۵ هزار راننده حوزه 
مسافر و ایفای نقش آنان در خدمت رسانی و 
توسعه کشور قدردانی کرد. وزیر راه و شهرسازی 
با گرامیداشت ۲۶ آذر و لبیک رانندگان به ندای 
رهبرشــان در خدمت رســانی به مردم تأکید 
 کرد: رانندگان، صنــوف و انجمن های باغیرت 
حوزه حمل ونقل همواره با لبیک به فرمان رهبر 
خود در راه اعتلا و بالندگی وطن از جان و مال 

خود مایه می گذارند.

یکشنبه ۲ دی ۱۴۰۳ / ۲۰ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۲ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۵۷
اقتصاد
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وقتی فرش اصیل ایرانی تبلور فرهنگ و اصالت است

قالی جوشقان؛ شاهکاری از هنر دستباف در کاشان
قالی جوشــقان از میراث های فرهنگی و هنری ایران است که به دلیل 
تکنیک های باستانی و زیبایی های خاص خود جذابیت دارد و برای رونق 
همیشگی نیازمند حمایت بیشتر اســت. به گزارش »ایمنا«، جوشقان 
قالی در ۸۰ کیلومتری جنوب شهرستان کاشان در استان اصفهان قرار دارد 
و شهری دره ای در کنار کوه های کرکس با آب و هوای سردسیر است؛ شغل 
مردمان این دیار بیشتر کشاورزی، دامداری و قالیبافی است. این شهر 
زیبا دارای قدمتی چند هزار ساله و وجه تسمیه آن برگرفته از جوشقان 
به نام قصر و کاخ اســت؛ این منطقه در زمان صفویه یکی از بزرگ ترین 
مراکز قالیبافی ایران به شــمار می آمده اســت. بانوان این منطقه زنان 
توانگری هستند که در کنار خانه داری به ارتقای جایگاه اقتصادی خانواده 
نیز اهمیت می دهند و در کار تولید فرش استادکارانی خبره هستند، اما 
امروزه و با توسعه زندگی شهری این هنر دستی رو به افول گذاشته است. 
قالی های این شهر با طرح و نقشه زیبا به دست زنان توانگر این مرز و بوم 
نقش می خورد و به فرش خوش نقش و نگار تبدیل می شود، نقشه قالی 
جوشقان تنها منحصر به این منطقه است و زنان خلاق این خطه آن را از 
حفظ می بافند. از سال های دور تاجران انگلیسی و آمریکایی این فرش را 
برای رنگ آمیزی و آرایش سالن های خود خریداری و بر در و دیوار منازل 
خود آویزان می کردند؛ با وجود این، امروزه تولید این فرش زیبا به دلیل 
گران بودن مواد اولیه رکود پیدا کرده است و کمتر به آن پرداخته می شود. 
به جرأت می توان گفت که این قالی از نخستین فرش های تهیه شده در 
ایران از زمان صفویان بوده است و ســیاحان غرب زمان سفر به ایران از 
جوشقان بازدید می کردند تا این فرش گرانبها را به عنوان اشیای زینتی 

با خود ببرند.

گرانی مواد اولیه قیمت تمام شــده قالی جوشقان را افزایش داده 
است

مریم محمدی، بافنده قالی جوشــقان به خبرنــگار »ایمنا« می گوید: 
قالی بافی را در کنار خانه داری انجام می دهم و از این کار لذت می برم زیرا 
علاوه بر اینکه به اقتصاد خانه کمک می کنم می توانم ذهنم را مشغول کنم 
و با کار کردن خود را شاد نگه دارم. وی از گرانی مواد اولیه شکایت می کند 
و می افزاید: مواد اولیه این صنعت گران اســت و قیمت تمام شده زیاد 
می شود، در صورتی که قدرت خرید مردم کم شده است و دیگر کمتر کسی 

می تواند این فرش را در خانه استفاده کند.

قالی جوشقان ساده با طرحی مخصوص منطقه کاشان
علی نیکبخت، شهردار جوشقان قالی درباره ویژگی های فرش این منطقه 

به خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: جوشقان را به دلیل تولید قالی با پسوند 
قالی معرفی می کنند، این نوع فرش در کشور بســیار مرغوب و اصیل 
و طرح و نقش آن مختص شهر جوشقان اســت. وی می افزاید: بانوان 
هنرمند این خطه طرح و نقشه فرش را از حفظ می بافند و با تصویری که 
در ذهن دارند طرح زیبایی از فرش را تولید می کنند. شــهردار جوشقان 
قالی خاطرنشان می کند: مرغوبیت این فرش به دلیل استفاده از پشم و 
کرک مرغوب و طبیعی است و نوعی سادگی و بی آلایشی در این فرش 
وجود دارد؛ طرح هایی که بافته می شود جنگلی یا جوشقانی، کشمیری و 
خانه بندی است، البته طرح جنگلی رواج بیشتری دارد. نیکبخت تصریح 
می کند: نقشه این قالی برگرفته شــده از طرح جنگلی با جوشقانی به 
صورت لوزی مستقل اســت و نقش مرکزی آن به نام اسلیمی یا چهار 
فرنگی است که به جای ترنج می نشیند. وی اظهار می کند: در حال حاضر 
بانوان نسبت به ۲۰ سال پیش کمتر به تولید این فرش می پردازند که دلیل 
اصلی آن توسعه فناوری و پیشرفت شهری است که سبب شده تا دختران 
جوان به دنبال شغلی اداری باشند و کمتر حرفه مادران خود را دنبال کنند.

این فرش اصیل ایرانی تبلور فرهنگ و اصالت است
رضا حیدری، رئیس شورای اسلامی شهر جوشقان و کارشناس فرش 
دســتباف نیز با تأکید بر اینکه این فرش اصیل ایرانی تبلور فرهنگ و 
اصالت منطقه کاشان است، به خبرنگار »ایمنا« تصریح می کند: نگاه 

ایرانی و اصالت غیرتمردان ایرانی در نحوه نشستن بانوان بر دار این قالی 
نمایان است، به نحوی که بافنده پشت دار قرار می گیرد و از دید بیگانگان 
و نامحرمان پنهان است. وی ادامه می دهد: نوعی تفکر و ایده پردازی در 
این شهر هویدا است که خلاقیت بانوان خوش فکر این خطه را به منصه 
ظهور می رساند. این کارشناس فرش دستباف با بیان اینکه بافت این 
فرش به صورت قلعه ای در حاشیه فرش است، اضافه می کند: اشکال 
هندســی، دژهای قلعه و مرکــز فرماندهی کــه روی این فرش نقش 
می بندد نوعی آرایش جنگی اســت که وطن پرستی را ترویج می کند. 
حیدری وجود فرش های این منطقه را در موزه های معتبر دنیا از جمله 
قالی های گلدانی در موزه ویکتوریا و آلبرت نشانه گرانبها و مرغوب بودن 
این بافته ها عنوان و تأکید می کند: فرش جوشقان از دیرباز بخش عمده 
قالی های مورد نیاز دربار شاه عباس را تأمین می کرده و دارای معیارهای 
درجه یک قالیبافی بوده است. بسیاری از صنایع دستی ایرانیان در گذر 
زمان به فراموشی سپرده شده اســت و مشکلاتی همچون گران شدن 
مواد اولیــه، نبود بازار فــروش به قیمت مناســب و مهاجرت مردم به 
شهرهای اطراف ســبب رکود این صنایع از جمله قالیبافی در جوشقان 
شده اســت. امید آن می رود تا مســئولان با اهتمام نسبت به احیای 
صنایع دســتی و رفع این موانع اقدام کنند، این نوع فرش با استفاده از 
الیاف و رنگ طبیعی می تواند جایگزین مناسبی برای کف پوش منازل 

باشد و به رفع مشکلاتی از جمله پادرد کمک کند.

 توضیحات عراقچی در خصوص بازدید از برخی اماکن 
تاریخی-مذهبی در قاهره

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با اشاره به بازدیدش از برخی اماکن تاریخی-مذهبی در قاهره 
در جریان شرکت در اجلاس »دی ۸« گفت : صمیمانه اذعان می کنم که صحبت با مردم مصر همواره 
خاطرات خوشی برای من داشته است. به گزارش »ایسنا«، سیدعباس عراقچی در این ارتباط در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: »ایران و مصر دارای هویت و فرهنگی مشترک هستند که ریشه در اعماق تاریخ 
دارد و با ظهور پیامبر رحمت، حضرت محمد صلی ا... علیه و آله و سلم استحکام یافته است. آنچه فاصله 
جغرافیایی را کاسته و مردمان را پیوند می زند، همانا محبت خاندان پیامبر اکرم )ص(است و این همان 
عاملی است که دو ملت ایران و مصر را به هم پیوند داده است. توفیق و سعادت داشتم که پنجشنبه صبح 
برخی اماکن مذهبی و تاریخی قاهره، مسجد رأس الحسین)ع(، مسجد سیده زینب )س(، مسجد 
سیده نفیسه و مسجد محمد علی پاشا را زیارت کنم ،مقبره محمد علی پاشا و فرزندش ابراهیم پاشا با 
ابیاتی به زبان فارسی توسط یک خوشنویس ایرانی )سنگلاخ( به سال ١٢۶٢ هجری قمری مزین شده 

است. تاریخ، نقش محمدعلی پاشا در ایجاد دولت ملی مدرن در مصر را فراموش نمی کند.«

ثبت میراثی لباس ۲ قوم لر  و قشقایی به صورت جداگانه 
انجام شد

مدیرکل ثبت حریم و آثار و حفظ و احیا میراث معنوی و طبیعی گفت: ثبت لباس ۲ قوم شریف و دلیر 
لر و قشقایی به صورت جداگانه انجام شــد. به گزارش »مهر«، علیرضا ایزدی در پاسخ به اینکه هدف 
کنوانسیون پاسداری از میراث فرهنگی ناملموس ۲۰۰۳ یونسکو چیست و چه مزایایی برای جوامع دارد، 
گفت: این کنوانسیون برای جلوگیری از یکسان سازی فرهنگ، استانداردسازی فرهنگ و غلبه فرهنگ 
کشورهای پیشرفته بر کشورهای در حال توسعه و با هدف پاسداری و تقویت میراث ناملموس جوامع 
محلی و اقوام مختلف به عنوان بخشی از هویت فرهنگی ایشــان و در راستای تقویت احترام متقابل 
و ایجاد درک بین فرهنگ ها تلاش می کند. همچنین این کنوانســیون با تأکید بر اهمیت شناســایی 
ارزش های مشترک و احترام به تفاوت ها و همچنین توجه به تنوع فرهنگی، فضایی برای تبادل و گفتگو 
میان اقوام و ملت ها فراهم می آورد که منجر به کاهش تنش، افزایش همبستگی اجتماعی و استحکام 
صلح پایدار می شود. با پاسداری از سنت ها، آداب و رسوم و مهارت های مشترک انسانی، این کنوانسیون 
راهی برای تحکیم روابط انسانی و تقویت همزیستی مسالمت آمیز ارائه می کند. وی گفت: از مهمترین 
اهداف ثبت عناصر میراث فرهنگی ناملموس، پاسداری از این میراث ارزشمند، معرفی و نمایش تنوع 
فرهنگی در کشور می باشد. تنوع در خوراک، پوشــاک، زبان و گویش، فرهنگ و آداب و رسوم در میان 
اقوام ایرانی که در کنــار یکدیگر همانند رنگین کمانی خود را به نمایش می گــذارد. ایزدی افزود: تنوع 
فرهنگی از چند جهت اهمیت بسیاری دارد، اول غنای فرهنگی است که تنوع فرهنگی باعث می شود که 
جوامع از نظر هنری، ادبی، موسیقی و سایر جنبه های فرهنگی غنی تر شوند. این تنوع می تواند به خلق 
آثار هنری جدید و نوآوری های فرهنگی منجر شود. دوم تبادل فرهنگی، که فرصتی برای تبادل ایده ها، 
تجربیات و دانش بین فرهنگ های مختلف فراهم می کند. این تبادل می تواند به درک بهتر و همزیستی 
مسالمت آمیز بین ملت ها کمک کند. سوم تقویت هویت که تنوع فرهنگی به افراد این امکان را می دهد 
که هویت خود را بهتر بشناسند و درک کنند. هر فرهنگ ویژگی ها و تاریخ خاص خود را دارد که به تقویت 
حس تعلق و هویت فردی کمک می کند.چهارم توسعه اجتماعی و اقتصادی که جوامع مختلف معمولًا 
توانایی بیشتری در جذب سرمایه گذاری ها و ایجاد فرصت های شغلی دارند. این تنوع می تواند به رشد 
اقتصادی و توسعه پایدار کمک کند. پنجم حل مشکلات جهانی است که تنوع فرهنگی می تواند به یافتن 
راه حل های خلاقانه برای مشکلات جهانی کمک کند. هر فرهنگ ممکن است دیدگاه ها و روش های 
متفاوتی برای حل مسائل داشته باشد. ششم تقویت همبستگی اجتماعی است که شناخت و احترام به 
تنوع فرهنگی می تواند به تقویت همبستگی اجتماعی و کاهش تبعیض و نابرابری کمک کند و آخرین 

مورد آموزش و یادگیری است که تنوع فرهنگی می تواند به آموزش بهتر کمک کند. 

با مسئولان
یکشنبه ۲ دی ۱۴۰۳ / ۲۰ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۲ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۵۷

مفاد آراء
10/7 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007006794 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک فاورجــان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضي آقای رامين ســامی 
فرزند علی بشماره شناسنامه 1500  صادره از اصفهان در یک قطعه زمين کشاورزی 
با کاربری اراضی مزروعی  به مســاحت 3876/26 متر مربع قسمتی از پاک  458  
اصلی واقع در سهروفيروزان    خریداری از مالک رســمی  ابوالقاسم ضيایی فرزند 

احمد محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطاع عمــوم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در 
صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشــند مي توانند از تاریخ انتشــار اولين آگهي به مدت دومــاه اعتراض خود رابه 
این اداره تســليم وپس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایي تقدیــم نمایند. بدیهي اســت در صورت 
 انقضاي مــدت مذکور وعدم وصول اعتــراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف: 1840960  مظاهر عباســي قلعه شــاهي رئيس ثبت اســناد و اماک 

فاورجان
مفاد آراء

10/8 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شــماره  140360302007006975 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک فاورجان تصرفات مالکانه بامعــارض متقاضي آقای رضا جهانگيری 
فرزند اصغر بشماره شناسنامه 11 صادره از در ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی 
با کاربری اراضی مزروعی  به مساحت 6471/21 متر مربع قسمتی از پاک شماره  
31   اصلی واقع در افجد  بخش 9 خریداری از مالک رسمی  فضل اله هاشمی فرزند 

سيد حسين محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطاع عمــوم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در 
صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشــند مي توانند از تاریخ انتشــار اولين آگهي به مدت دومــاه اعتراض خود رابه 
این اداره تســليم وپس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایي تقدیــم نمایند. بدیهي اســت در صورت 
 انقضاي مــدت مذکور وعدم وصول اعتــراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف: 1840521  مظاهر عباســي قلعه شــاهي رئيس ثبت اسناد و اماک 

فاورجان
مفاد آراء

10/9 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360302034011915 مورخ 1403/8/14 هيات اول/ دوم موضوع 

قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای/

خانم محمد شعبانی زاده فرد فرزند ماشااله بشماره شناسنامه 2643 صادره از کاشان 
در ششدانگ خانه به مساحت 126/50 متر مربع مفروز از پاک 5772 فرعی از 45 
اصلی واقع در بخش 2 کاشان خریداری از مالک رســمی آقا / خانم فاطمه زینلی 

محرز گردیده است. 
لذا به منظــور اطاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاریخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به 
این اداره تســليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف: 1839782 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و اماک کاشان

مفاد آراء
10/10 آگهی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034013568 مورخ 1403/8/22 هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بامعــارض متقاضی آقای/

خانم محمد رسولی راوندی فرزند ميرزا آقا بشماره شناسنامه 23 صادره از کاشان در 
ششدانگ قطعه زمين با کاربری کشاورزی به مساحت 7018.10 متر مربع مفروز از 
پاک 2061 فرعی از 1 اصلی واقع در بخش 4 کاشان خریداری از مالک رسمی آقای 

محمد پورسنمار  محرز گردیده است. 
لذا به منظــور اطاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاریخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به 
این اداره تســليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف: 1839846 محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و اماک کاشان   

  مفاد آراء
10/11 آگهی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034013602 مورخ 1403/8/22 هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بامعــارض متقاضی آقای/

خانم مریم جلوداریان فرزند محســن بشماره شناســنامه 2446 صادره از کاشان 
در ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 237.24 متر مربع مفروز از پاک 853 
 فرعی از 34 اصلی واقع در بخش 2 کاشــان دارای ســند مالکيت مشاعی محرز 

گردیده است. 

لذا به منظــور اطاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاریخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به 
این اداره تســليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف: 1839816  محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و اماک کاشان   

مفاد آراء
10/12 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد ســند رســمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 

تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  140360302018002771 مورخ 1403/08/16 هيأت اول/دوم موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حــوزه ثبت ملک دولت آبــاد برخوار تصرفــات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای علی رفيعی دولت آبادی فرزند محمود بشماره شناسنامه 254 صادره 
از دولت آباد نسبت به شش دانگ یک قطعه زمين مزروعی به مساحت 1228 متر 
مربع از قســمتی از پاک 311 اصلی واقع در اصفهان دولت آباد بلوار امام خمينی 
خيابان عطار مزرعه کریم آباد ســرتيپ بخش 16 ثبت ملــک دولت آباد خریداری 
بموجب سند ابتياعی به شماره 118140-1398/06/30دفتر 9 اصفهان مالکيت علی 

رفيعی دولت آبادی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورتی 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02
م الف : 1840324 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و اماک برخوار  

مفاد آراء
10/13 آگهــي موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آیين نامه قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر آرا صادره هيات هاي موضوع قانون تعيين تکليــف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد ســند رســمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان 
تصرفات مالکانــه و بامعارض متقاضيان محرز گردیده اســت لذا مشــخصات 
متقاضيان و اماک مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطاع عمومي در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهي مي شــود . در صورتي که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکيت متقاضيان اعتراضي داشته باشــند مي توانند از تاریخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اســناد و اماک تســليم و پس از اخذ 
 رسيد ظرف مدت یکماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایي 

تقدیم نماید. 
ردیف 1- برابر راي شماره 17002 مورخ 1403/09/07 هيات اول مالکيت  آقای سعيد 

ماهرانی برزانی  به شناسنامه شــماره 136 کدملي 1290733457 صادره اصفهان 
فرزند رضا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 270/13 متر مربع پاک شماره 
83 فرعی از 16  اصلي واقع در اصفهان بخــش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 

مع الواسطه از حسين مجرد خوزانی فرزند عباسعلی تائيد و محرز گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/10/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/17

م الف: 1849032  شهریاري رئيس منطقه ثبت اسناد و اماک غرب اصفهان
مفاد آراء

10/4 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

 برابر آرا صادره هيات هاي موضوع قانون تعيين تکليــف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بامعارض متقاضيان محرز گردیده اســت لذا مشــخصات متقاضيان و 
اماک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطاع عمومي در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود . در صورتي که اشخاص نســبت به صدور سند مالکيت متقاضيان 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و اماک تســليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت یکماه از 

تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایي تقدیم نماید. 
ردیف 1- برابر راي شماره 14778 مورخ 1403/08/12 هيات اول مالکيت  آقای سيد 
مهدی حسينی کوهانستانی  به شناســنامه شماره 14 کدملي 1290534128 فرزند 
سيد محسن در ششدانگ یکباب ســاختمان به مساحت 181/71 متر مربع پاک 
شماره 33 واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان مع الواسطه از 

علی شاه سنائی گنيرانی فرزند حسن تائيد و محرز گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/10/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/17

م الف: 1849246  شهریاري رئيس منطقه ثبت اسناد و اماک غرب اصفهان
مفاد آراء

10/15 آگهی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034007817 مــورخ 1403/6/25 هيات اول موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانــه بامعارض 
متقاضــی آقای/خانم حســين دشــتی فرزند عباس بشــماره شناســنامه 4848 
صــادره از کاشــان در ششــدانگ یــک بــاب خانــه بمســاحت 61.83 متــر 
 مربــع مفــروز از پــاک 3174 اصلــی واقــع در بخش یــک کاشــان محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاریخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به 
این اداره تســليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/10/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/17

م الف: 1848774 محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و اماک  کاشان



زایندهرودتا2سالآیندهاحیاوپرآبمیشود
استاندار اصفهان گفت: این نوید را به مردم اصفهان می دهیم که زاینده رود با اجرای طرح های مختلف 

تا دو سال آینده احیا و پر آب می شود.
به گزارش »خبرآنلاین«، مهدی جمالی نژاد در حاشیه جشــن »ایران ۱۳« ویژه خانواده تاکسیرانی 
اصفهان اظهار کرد: در قالب برنامه های فرهنگی، اجتماعی، عمرانی و زیرساختی در تلاش برای بهبود 

وضعیت اصفهان و رقم زدن اتفاقات خوب هستیم.
وی افزود: برای پیشــرفت و توســعه اصفهان، برنامه ریزی در حوزه های انرژی، هوش مصنوعی و 

گردشگری را مدنظر داریم و اصفهان می تواند در این زمینه الگویی برای کشور باشد.
استاندار اصفهان با بیان اینکه با وجود بازار خوب گردشگری در دنیا، این صنعت در کشور ما و اصفهان 
مغفول مانده است، تأکید کرد: استان اصفهان چهار فصل است و از تمام جنبه های مختلف گردشگری 
بهره دارد، بر این اساس باید تلاش کنیم تا شــاهد افزایش نرخ حضور گردشگران داخلی و خارجی 

در استان باشیم.
وی گفت: در راستای رونق گردشگری اصفهان، از سرمایه گذاران و هر کس که برای توسعه بازاریابی 

داخلی و خارجی اقدامی انجام دهد، حمایت می کنیم.
استاندار اصفهان با بیان اینکه یکی از مهم ترین انتظارات و آرزوهای مردم، زنده دیدن زاینده رود است 
که در رونق گردشگری اصفهان نیز تأثیرگذار خواهد بود، افزود: احیای زاینده رود با کمک پروژه های 
 مختلف به  طور جدی در دســتور کار اســت و می توانیم این نوید را به مردن نصف جهان بدهیم که تا 

دو سال آینده رودخانه اصفهان را پرآب خواهیم دید.

رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان:

مازوتسوزیدراصفهانادامهداراست
رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان گفت: در شورای عالی امنیت ملی طرحی مبنی بر نسوزاندن 

مازوت پذیرفته شده  بود، اما بخاطر برخی ضرورت ها مازوت سوزی در ابعاد کم تر ادامه دار است.
حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی در جلسه شورای اداری استان اصفهان اظهار کرد: ملاک استانداری 
کارآمدی است و لزومی برای تغییر و جابه جایی همه نیست. در صورتی که تغییری صورت بگیرد باید 

پیامد کارآمدی به جای بماند نه پیام تعصب سیاسی داشته  باشد.
وی نمایندگان را همراه با استانداری دانست و افزود: استانداری در مدت کوتاهی جلسات متعددی در 
عرصه کلان کشور با سازمان برنامه و بودجه، سازمان امور مالیاتی، معاونت اول ریاست جمهور و ریاست 
سازمان محیط زیست برقرار کرده است که در معیت نمایندگان بوده است. این رویکرد جدیدی است و 

اقبال استاندار و مدیران را نشان می دهد. با وجود این، انتظار پیشبرد کار استان را داریم.
رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان ادامه داد: ادارات متعدد استان باید نیازهای خود را منعکس 
کنند. در خصوص تأمین بعضی اعتبارات و ظرفیت های مالی، حمایت مجمع نمایندگان استان کار را 
راحت تر جلو می برد. در جلسه با معاون اول رئیس جمهور مطالب ارزشمندی گفته شد و سه مصوبه 
کلان در آن تصویب شد. حجت الاسلام نقدعلی تصریح کرد: هوای اصفهان نیازمند توجه است و تلاش 
استانداری باید در راستای بهبود وضعیت هوا قرار گیرد. مشکل مازوت سوزی نباید در سال های آینده 
تکرار شود. در شورای عالی امنیت ملی طرحی مبنی بر نسوزاندن مازوت پذیرفته شده  بود، اما بخاطر 
برخی ضرورت ها مازوت سوزی در ابعاد کم تر ادامه دار است. وی ادامه داد: استان اصفهان از نظر بعد 
فرهنگی و انقلابی غنی است و مراقبت برای نرنجاندن دل جامعه دینی ضرورت دارد. هیئت نظارت 
مجمع نمایندگان به منظور انتخابات شوراهای اسلامی تشکیل شد. شور آفرینی برای حضور حداکثری 

مردم و از طرف دیگر تأیید صلاحیت ها و بحث نظارتی پیرو همراهی ویژه است. 
حجت الاسلام نقدعلی افزود: گلایه مندی مردم در مسائل برق و معضلات آن در کارخانه ها، اجرای 
نادرست مصوبات سفر های اســتانی، نبودن همکاری همه دســتگاه ها برای ظرفیت مولدسازی، 
مسئله مسکن، ظرفیت های مالی سامانه آبرسانی، متوقف شدن پرداخت خشکسالی صنایع، برخی 

کمبود های دارویی استان و اشتغال زایی از مسائلی است که توجه ویژه استانداری را می طلبد.

در مراسم توزیع بسته های معیشتی شب یلدا در اصفهان مطرح شد

لزوم  حمایت  بیشتر مردم از توسعه بیشتر انرژی های پایدار

استاندار اصفهان گفت: در زمینه انرژی خورشیدی و انرژی های پایدار، لازم 
است که کمک های مردمی بیشتری گسترش پیدا کند چراکه این پروژه ها 

می توانند نقشی حیاتی در تأمین انرژی استان ایفا کنند. 
به گزارش »ایمنا«، مهدی جمالی نژاد در مراسم توزیع بسته های معیشتی 
شب یلدا با بیان اینکه پروژه های عظیم در اســتان نیازمند حمایت های 
مستمر و همکاری جمعی است، اظهار کرد: در این مدت، با هماهنگی های 
صورت گرفته با معاون شــهرداری و مشاور شهرداران و همچنین دیگران، 
توانستیم پروانه های لازم را برای پروژه های عمرانی و درمانی صادر کنیم 
که از جمله این پروژه ها، می توان به بیمارستان ها و مراکز درمانی اشاره کرد 
که در زمینه سرطان و درمان های ویژه به شدت نیازمند همکاری های مالی 
و معنوی هستند. وی افزود: همچنین در بحث تأمین انرژی و تجهیزات 
پزشکی، با مشکلاتی روبه رو هســتیم و به کمک های خیران نیاز داریم؛ 
پروژه هایی همچون بیمارســتان های تخصصی، ساخت مراکز درمانی و 
تأمین تجهیزات پیشرفته مانند دستگاه های رادیوتراپی و MRI، هزینه های 
ســنگینی دارند که در صورتی که این حمایت ها ادامه پیدا کند، می توانیم 
گام های بزرگی در راستای درمان بیماران برداریم. استاندار اصفهان خاطر 
نشان کرد: علاوه بر این، در حوزه تأمین منابع انرژی نیز باید توجه بیشتری 
داشته باشیم، به ویژه در زمینه انرژی خورشیدی و پروژه های پایدار، لازم 
است که کمک های مردمی و خیرین به صورت گسترده تری در این زمینه 

گســترش پیدا کند چراکه این پروژه ها می توانند نقشی حیاتی در تأمین 
انرژی استان ایفا کنند و باعث کاهش وابستگی به منابع غیرپایدار شوند. 
جمالی نژاد ادامه داد: امیدوارم که در این شــرایط سخت اقتصادی، همه 
دست به دســت هم دهیم و با همکاری یکدیگر، مشکلات پیش رو را به 
بهترین شکل ممکن حل کنیم. خداوند به همه ما توفیق دهد تا در مسیر 

خدمت به مردم شریف و نیازمند استان مان ثابت قدم باشیم.

فعالیتبیشاز2000خیریهثبتشدهدراصفهان
مدیرکل حوزه شهردار و امور شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در این مراسم 
گفت: در استان اصفهان بیش از دو هزار خیریه ثبت  شده داریم؛ البته این 
تعداد خیریه های غیررســمی، خانوادگی و کوچک را شامل نمی شود که 

آن ها نیز خدمات قابل توجهی ارائه می دهند.
مسعود مهدویان فر اظهار کرد: شــهرداری اصفهان توفیق پیدا کرده که در 
سال های گذشته، کمک های متعددی به خیریه ها داشته باشد و امیدواریم 
در سال جاری نیز بیش از سال گذشته بتوانیم در حد اختیارات، کمک های 
بیشتری ارائه کنیم چراکه این حرکت خداپســندانه سال هاست در این 

استان جریان دارد و ان شاءا... با حمایت بیشتر استمرار پیدا کند.
وی با اشاره به تعداد خیریه های فعال در استان افزود: در استان اصفهان 
بیش از 2000 خیریه ثبت شده داریم؛ البته این تعداد خیریه های غیررسمی، 

خانوادگی و کوچک را شامل نمی شود که آن ها هم خدمات قابل توجهی ارائه 
می دهند. مدیرکل حوزه شهردار و امور شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
نسل جدید خیریه ها در استان به سمت تخصصی شدن پیش رفته و دیگر 
شاهد خیریه هایی که همه کاره باشند نیستیم. این موضوع از نقاط قوت 

اصفهان است و ظرفیت های بسیار خوبی در این حوزه وجود دارد. 
مهدویان فر در ادامه بیان کرد: با این حال، به هماهنگی و مدیریت بیشتری 
در میان خیریه ها نیاز داریم، امیدواریم که نســل جوان بــا قدرت و توان 
بیشتری وارد عرصه خیریه ها شوند و بتوانند خدمات بهتری به مردم ارائه 
دهند. وی در پایان بر لزوم استمرار حمایت از خیریه ها توسط شهرداری 
و تقویت همکاری های بین بخشــی برای توسعه فعالیت های خیریه ای 
 در حوزه های مختلف، تأکیــد و اعلام کرد: شــهرداری اصفهان همچنان 
به کمک بــه خیریه هــا و آزادی زندانیــان نیازمند در قالــب طرح های 

خداپسندانه ادامه خواهد داد.

توزیع۴۱۱۸بســتهمعیشــتیبینخانوادههایزندانیاناستان
اصفهان

گفتنی است همچنین به مناسبت شــب یلدا و در آستانه ولادت حضرت 
زهرا )س( و روز مادر در یک اقدام خیرخواهانه، ۴۱۱۸ بسته معیشتی به 
ارزش 2 میلیارد تومان بین خانواده های زندانیان این استان توزیع شد. 
سیروس امینی افزود: در راستای عمل به حدیث شریف امام حسین )ع( 
که می فرمایند برآوردن حاجت و برطرف کردن مشــکلات مردم به دست 
شما از نعمت های خداوند است نسبت به شــما، بنابراین با منت گذاری 
و اذیت آنان جلوی این نعمت ها را نگیریــد، این اقدام با هدف حمایت از 
خانواده های زندانیان و کاهش مشکلات معیشتی آن ها به خصوص در 
شب یلدا، شبی که به تحکیم بنیان و اساس خانواده کمک می کند و باعث 
هم دلی و همبستگی خواهد بود، انجام شــد. معاون سلامت و اصلاح و 
تربیت زندان های استان اصفهان گفت: بسته های معیشتی شامل اقلام 
غذایی، میوه، آجیل و سایر مایحتاج ضروری بود که به خانواده های نیازمند 
زندانیان تحویل داده شد. وی با اشاره به اهمیت این نوع حمایت ها بر لزوم 
همدلی و همیاری جامعه در راستای کمک به خانواده های زندانیان تأکید 
کرد و گفت: از تمام نیکوکاران و خیران درخواســت داریم تا در این مسیر 
مشارکت بیشتری داشته باشند، این اقدام نه تنها به تأمین نیازهای اساسی 
خانواده های زندانیان کمک کرد، بلکه به آن ها احساس امید و همبستگی 
را نیز منتقل می کند، انجمن هــای حمایت از زندانیان اســتان اصفهان 
امیدوار هستند با ادامه این نوع فعالیت ها بتوانند به بهبود شرایط زندگی 

خانواده های زندانیان نیازمند کمک کنند.

با مسئولان جامعه
یکشنبه2دی20/۱۴0۳جمادیالثانی22/۱۴۴۶دسامبر202۴/شماره۴2۵۷

وحدت حوزه و دانشگاه که پایه آن دانش و دین است 
در اصفهان پایه گذاری شده است. 

به گزارش خبرگزاری صدا و سیما،  رئیس حوزه علمیه 
سراسر کشــور در همایش وحدت حوزه و دانشگاه 
در اصفهان گفت: در تاریخ اصفهان نمادی می بینیم 
که جلوه گاه تعامل و درآمیختگی به نحوه ترکیب و 
اتحاد دین و علم و ارزش و دانش است و حوزه علمیه 

اصفهان هم حوزه کانونی کشــور بود و هست و این 
حوزه عالمان برجسته را پرورش داده است. آیت ا... 
اعرافی با بیان اینکه وحدت حوزه و دانشگاه که پایه 
آن وحدت علم و وحی، ارزش ها و معرفت های روحی 
و دانش است افزود: وحدت حوزه و دانشگاه که پایه 
آن دانش و دین است در اصفهان تولید شده و شیخ 
بهایی این وحدت را بین دانشگاه و حوزه ایجاد کرده 
است و این وحدت ســابقه دیرینه دارد. وی با بیان 
اینکه قانون اساســی ما برآمده از تفکرات اتحادی 
دانشگاهیان و حوزویان است، بیان کرد: یک نمادی 
از گسست نخبگانی، گسســت میان حوزه علمیه و 

دانشگاهیان است، وقتی گسســت میان نخبگان 
جامعه انجام شود، این گسست به بدنه جامعه هم 
سرایت می کند، این گسست نخبگانی در تاریخ هم 
وجود داشته است. مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: 
بنابراین، وحدت حوزه و دانشگاه یک انتخاب صنفی 
و قشری نیست، بلکه یک حق عمومی جامعه است، 
عموم جامعه حق دارد که نخبگان خود را در وحدت 
ببیند. حجت الاسلام ســید حسین مؤمنی، معاون 
تبلیغ و فرهنگ عمومی حوزه علمیه اصفهان هم گفت: 
هدف از برگزاری چنین همایشی تبادل نظر و وحدت 

بین حوزه و دانشگاه است.

رئیس حوزه علمیه سراسر کشور عنوان کرد؛

اصفهان،پایهگذاروحدتحوزهودانشگاه

الکترونیکیشدن۳فرایند
درثبتشرکتها
تاپایانسال

مدیــرکل ثبــت شــرکت ها و مؤسســات 
غیرتجاری ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشور از الکترونیکی شدن سه فرایند در ثبت 

شرکت ها تا پایان سال خبر داد.

اقدام تحسین برانگیز پلیس اصفهان؛

بازگرداندندستبندطلای۱۶0میلیونیبهصاحبآن
رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان اصفهان با اشاره به اقدام ارزشمند یکی از مأموران 
پلیس در بازگرداندن اموال گمشده به صاحبش اظهار کرد: این مأمور که در یکی از یگان های پلیس در 
حال گشت زنی بود، یک رشته دستبند طلا به ارزش تقریبی ۱۶0 میلیون تومان پیدا کرد و بدون درنگ، 
موضوع را در محل پیدا شدن طلا و مسجد محل اطلاع رسانی کرد تا صاحب اموال شناسایی شود. به 
گزارش »ایمنا« و به نقل از پلیس، بهزاد ثابت راسخ اظهار کرد: صاحب دستبند پس از اطلاع از ماجرا، با 
مراجعه به این مأمور پلیس، اموال خود را تحویل گرفت و از اقدام شایسته او تقدیر کرد؛ صحت عمل و 
اقدام شایسته این مأمور در امانت داری و انجام وظیفه، نشان دهنده روحیه ارزشی و اخلاقی نیروهای 
پلیس است. وی تصریح کرد: پلیس به عنوان خدمتگزار و امین مردم، همواره بر تعهد و اخلاق حرفه ای 
نیروهای خود می بالد و این اقدام شایسته بار دیگر نشان داد که پلیس جمهوری اسلامی ایران در کنار 

حفظ امنیت، همواره متعهد به ارزش های انسانی و اخلاقی است.

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

مشاورهوآموزشهایروانشناختیبهارتقایکیفیتزندگی
منتجمیشود

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: توسعه آموزش های روانشناختی برای ارتقای 
کیفیت زندگی است که می تواند به صورت کلاس های آموزش ارتقای کیفیت زندگی باشد. 

امرا... ابراهیمی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: شرایط استقبال و تعامل مردم از مشاوره ها، خیلی 
زیاد است. خوشبختانه شاهد اقبال عمومی نسبت به مشاوره و روان درمان ها هستیم. انگ زدایی از 
دریافت خدمات روانشناسی و مشاوره اتفاق افتاده است. بخشی از آن به دلیل آگاهی خود مردم در 
مسئله سلامت روان و بخش دیگر مربوط به درک ایشان از تأثیر سلامت روان در حطیه های تحصیلی، 
شغلی، خانوادگی، اجتماعی و تحصیلی است. وی افزود: از نظر فراوانی مراجعات مشاوره، مشکلات 
سلامت روان و روانشناختی در رتبه اول و مشاوره های تحصیلی، انتخاب رشته و استعدادیابی در رتبه 
دوم قرار دارند. این روانشناس و مدرس دانشگاه درباره مشکلات سلامت روان بیان کرد: این مشکلات 
می توانند فردی باشند؛ مثل اضطراب، وسواس و افسردگی که در کتاب های مرجع به عنوان اختلالات 
بالینی طبقه بندی می شــوند. موارد بالینی مراجعات بیشــتر به صورت ارجاع بیمار از روانپزشــکان، 
متخصصان گوارش )به ویژه در بیماری IBS و IBD( و متخصصان قلب است . البته در مواردی خود 
افراد از طریق آموزش های عمومی در سطح جامعه احساس نیاز به مراجعه می کنند. ابراهیمی ادامه 
داد: احساس کاهش انگیزه و انرژی، اختلال در خواب، روابط زناشویی و عملکرد در زمینه هایی شغلی 
و تحصیلی، می تواند علامت ارجاع به مشاور باشد. در اصفهان مراجعه برای کودک و نوجوان، خانواده و 
زوجین هم قابل توجه است. در این موارد ناسازگاری فرزندان و یا مشاهده مشکلات رفتاری در ایشان 
تمایل خانواده ها برای دریافت خدمات مشــاوره را افزایش داده اســت. این مدرس دانشگاه گفت: 
بحث توسعه آموزش های روانشناختی برای ارتقای کیفیت زندگی در دستور کار قرار دارد که می تواند 
به صورت کلاس های آموزش ارتقایکیفیت زندگی باشد. شیوه های مقابله با استرس، مشکلات مربوط 
به حل مســئله و آموزش مهارت های زندگی در اتاق های درمان انجام می شــود. ابراهیمی تصریح 
کرد: اساس کار علم مشاوره و روانشناســی از منظر تئوری و نظری مورد تأیید است، اما متأسفانه در 
بخش عملکردی و اجرایی ممکن اســت خطاهایی وجود داشته باشد و برخی مشاوران فاقد مهارت 
 از این بســتر سوءاســتفاده می کنند. شــوربختانه این موضوع در جامعه ما به وفور یافت می شود. 
وی افزود: در صورت مراجعه به افراد ذی صلاح و بروز مشکل، امکان ثبت شکایت و تشکیل پرونده در 
سازمان نظام روانشناسی وجود دارد. سازمان نظام روانشناسی در عین حال که تلاش می کند کرامت 
و آبرو روانشناس حفظ شود، حامی حقوق شهروندان نیز هست. در هر حال شهروندان هزینه کرده اند 

و مستحق دریافت خدمات مناسب هستند.

عکس خبر

خبر روزاخبار

وقوع۳۱0حادثهگازگرفتگی
دراصفهانازابتدایامسال

مدیرکل مدیریــت بحران اســتان اصفهان 
گفت: از ابتدای ســال جــاری تاکنون ۳۱0 
حادثه گازگرفتگی در اســتان اصفهان اتفاق 
افتاده که منجربه فوت 2۴ نفر و مسمومیت 

2۷۴ نفر دیگر شده است. 
منصور شیشــه فروش در گفتگــو با »مهر« 
به وقوع ۸ حادثه گازگرفتگی در ۴۸ ســاعت 
منتهــی به روز شــنبه اشــاره کــرد و گفت: 
این حــوادث منجر به مســمومیت ۱۸ نفر و 
جان باختــن یک نفر در اصفهان، شــهرضا، 
فریدونشــهر، مبارکه، گلدشت، قهدریجان و 
روستای حیدر آباد شده اســت. وی افزود: 
نقص در سیستم بخاری گاز سوز و آبگرمکن 
و همچنین روشــن کردن زغــال و چوب در 
فضاهای بسته، علت اصلی این حوادث بوده 
اســت. مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان با بیان اینکه از ابتدای سال جاری، 
۳۱0 حادثه ناشــی از اســتفاده غیر ایمن از 
وسایل گرمایشی در ســطح استان به وقوع 
پیوسته است، افزود: این حوادث متأسفانه 
منجر به جان باختن 2۴ نفر و مســمومیت 
2۷۴ نفــر شــده اســت. شیشــه فروش 
همچنین از دســتگاه های اجرایی خواست 
تا با نظارت مســتمر بر فعالیت پیمانکاران و 
عوامــل اجرایی در بخش هــای مختلف، به 
اطلاع رسانی و آموزش اصول ایمنی بپردازند. 
وی به شــهروندان توصیه کرد: قبل از روشن 
کردن وســایل گاز ســوز، از باز بودن مسیر 
دودکش اطمینان داشــته باشند، از هرگونه 
دستکاری در وسایل گاز سوز خودداری کرده 
و از متخصصان برای نصب و تعمیر استفاده 
کنند، دودکش وسایل گرمایشی باید بدون 
گرفتگی و انســداد باشــد و از روشن کردن 
زغال و چوب در فضاهای بســته خودداری 
کنند. شیشه فروش بر اهمیت رعایت دمای 
۱۸ درجه سانتی گراد در فصل سرد تأکید کرد 
و گفت: کاهش هر یک درجــه دمای منزل 
منجر به کاهش ۶ درصــد مصرف گاز خواهد 
 شــد و این امر می تواند بــه صرفه جویی در 

مصرف انرژی کمک کند.

مدیرکل جدید بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان گفت: تعداد ۱۸۹ یادمان شهدای گمنام در سطح استان اصفهان همراه با ۵2۸ شهید گمنام 
دفن شده در این یادمان وجود دارد. به گزارش »مهر«، سرهنگ پاسدار محمد رضایی در آیین افتتاح المان شهدای گمنام اردستان، اظهار کرد: تکمیل یادمان شهدای 
گمنام اردستان از دغدغه های ما در استان بوده که خوشبختانه با همکاری شهرداری و ناحیه بسیج شهرستان تکمیل شد. وی افزود: در شهرستان اردستان تعداد ۴ 
یادمان فعال شهدای گمنام وجود دارد، یادمان های شهدا طبق بیانات رهبر انقلاب، حرمی برای شهدای گمنام است که باید برنامه های فرهنگی در جوار یادمان شهدا 
برگزار شود و شاهد تأثیرگذاری معنوی شهدا باشیم.وی خاطرنشان کرد: استان اصفهان 2۴ هزار شهید تقدیم انقلاب کرده و در این حوزه سرآمد استان های دیگر کشور 
بوده و ۱2 سال قبل شهدای گمنام در این شهرستان دفن شدند و امروز سالگرد خاکسپاری این شهدا نیز است . رضایی با بیان اینکه برخی از شهدای گمنام حتی بعد از 
دفن نیز امکان شناسایی دارند، افزود: دغدغه ما این است که اگر زمانی این شهدای گمنام احراز هویت شوند، خانواده آن ها با چه محیطی به عنوان یادمان شهدا روبه 

رو می شوند و در این شهرستان یک یادمان شهدای گمنام در شأن شهدا و مردم ایجاد شده است. 
مدیر کل امور شهری و شوراهای استانداری اصفهان نیز در این مراسم گفت: کار بسیار شایسته ای در این شهرستان توسط شهرداری و ناحیه بسیج انجام شد و باید 
یاد و نام شهدای دفاع مقدس باید گرامی داشته شود. مسعود منتظری ادامه داد: امنیت و آسایش امروز جامعه ما مرهون زحمات ایثارگران و خون پاک شهدا است 
که شهدا از تعلقات دنیایی خود گذشت کرده و جان خود را تقدیم نظام و انقلاب کردند. وی تصریح کرد: به شهرداران تأکید شده علاوه بر تلاش در حوزه های عمرانی و 

زیرساخت های شهری، باید به مسائل فرهنگی و به ویژه حوزه شهادت اهمیت دهند که رهبر انقلاب نیز کار در این حوزه را بسیار با اهمیت می دانند.

۱۸۹یادمانشهدایگمنامدرسطحاصفهانوجوددارد



در یک دیدار معوقه از لیگ تنیس روی میز پرو A فرانسه، نوشاد عالمیان دو پیروزی برای تیم باشگاهی اش به دست آورد اما مانع شکست تیمش نشد. به گزارش 
»مهر«، در یک بازی عقب افتاده از لیگ تنیس روی میز پرو A فرانسه، تیم »تورینیه فویلارد« که از وجود نوشاد عالمیان در ترکیب خود بهره میبرد به مصاف تیم 
»سرژی پونتوواز« رفت و با حساب ۳ بر ۲ نتیجه را به حریف خود واگذار کرد. در این مسابقه، نوشاد عالمیان همانند بازی های قبلی خوش درخشید و توانست 
هر دو مسابقه خود مقابل »کوییک ایزاک« سنگاپوری و »مهدی بلوسا« فرانسوی را با پیروزی پشت سر بگذارد و هر دو برد تیمش را رقم زد. تیم تورینیه فویلارد 
در پایان نیم فصل اول لیگ برتر فرانسه در جایگاه پنجم جدول رده بندی قرار گرفت و نوشاد با کسب ۹ پیروزی و سه شکست در جایگاه سوم رنکینگ برترین 
بازیکنان لیگ برتر فرانسه محسوب می شود. لیگ پرو A فرانسه یکی از لیگ های معتبر دنیا محسوب می شود که از حضور نیما و نوشاد عالمیان دو ملی پوش 

تنیس روی میز ایران بهره می برد.

نوشاد عالمیان در لیگ فرانسه درخشید اما تیمش باخت

خیز سیتی برای ژانویه: حداقل 3 خرید
منچسترسیتی قصد دارد حداقل ســه بازیکن را در پنجره زمســتانی پیش رو به خدمت بگیرد. 
به گزارش »ورزش سه«، منچسترســیتی در این فصل با مشــکلاتی روبه رو شد که شاید کسی 
انتظارش را نداشت، اما کسب چندین نتیجه باورنکردنی در چند هفته متوالی باعث شد که این تیم 
عملًا وارد بحرانی ناخواسته شود که شرایط را برای پپ گواردیولا و شاگردانش بسیار سخت و دشوار 
کرد و فشــارها روی آنها را افزایش داد. مصدومیت های متعدد و طولانی مدت بازیکنان کلیدی 
حاضر در ترکیب سیتی در چند فصل گذشته باعث شده است که آنها نتوانند نمایش همیشگی را 
ارائه کنند و همین موضوع به دردسر اصلی گواردیولا و دیگر بازیکنان این تیم تبدیل شده است که 

هنوز نتوانستند جای خالی ستاره هایشان را پر کنند.
بسیاری از رسانه های انگلیسی در چند هفته گذشته مدعی شده بودند که مدیران این باشگاه در 
حال بررسی شرایط بازیکنان مختلفی هستند و قصد دارد که برای تقویت این تیم در پنجره نقل 
و انتقالات زمســتانی در ماه ژانویه ســال آینده میلادی اقدام کنند و بازیکنان مورد نیاز سرمربی 
اسپانیایی را به خدمت بگیرند. حالا دیلی میل خبر داده است که سیتی به صورت قطعی سه خرید 
مهم در پنجره زمستانی پیش رو خواهد داشت. آنها به دنبال جذب یک هافبک میانی، یک مدافع 
کناری و یک مهاجم در ژانویه هستند و گفته می شود که نام برونو گیمارش از نیوکسل و همچنین 

مارتین زوبیمندی از رئال سوسیداد در صدر فهرست این تیم قرار گرفته است.

آتش بازی بایرن مقابل لایپزیگ
تیم فوتبال بایرن مونیخ مقابل لایپزیگ به برتری پرگل رسید. به گزارش »فارس«، در چارچوب 
هفته پانزدهم بوندس لیگا، تیم فوتبال بایرن مونیخ به مصاف لایپزیگ رفت و به برتری ۵ بر یک 
رسید. در این بازی جمال موسیالا در ثانیه ۲۹ گل اول بایرن را به ثمر رساند. گل لایپزیگ نیز توسط 
ششکو در دقیقه ۲ به ثمر رســید تا در همین ابتدای بازی ۲ گل ردوبدل شود. گل های دیگر بایرن 
مونیخ توسط لایمر، کیمیش، سانه و دیویس به ثمر رسید. لایپزیگ که شدیداً با مارک روزه دچار 
مشکل شده شاید پس از این باخت سنگین با تغییر سرمربی مواجه شود. بایرن مونیخ نیز با این 

برد ۳۶ امتیازی شد و فاصله خود را با لورکوزن به ۷ امتیاز از دست داد.

ستاره انگلیسی همبازی رونالدو می شود؟!
باشگاه النصر از نزدیک شرایط مارکوس رشــفورد را زیر نظر دارد و آماده است تا پیشنهادی را به 

او ارائه کند. 
به گزارش »خبرآنلاین«، رشفورد روزهای خوبی را در این فصل در ترکیب منچستریونایتد پشت 
سر نمی گذارد و حضور روبن آموریم هم نه تنها به او کمک نکرد، بلکه کار را برایش سخت تر از قبل 
کرده و باعث شده است که این بازیکن از فهرست شیاطین سرخ برای دو بازی اخیر خط بخورد. 
این ستاره انگلیســی در گفتگویی که چند روز قبل انجام داد به شایعات درباره احتمال جدایی او 
از این باشگاه به گوش می رسد واکنش نشان داد و مدعی شــد که آماده برداشتن قدم جدید و 
رویارویی با چالشــی تازه در زندگی حرفه ای خودش است و همین باعث شده است که بسیاری 
معتقد باشند که او به زودی یونایتد را ترک خواهد کرد. دستمزد بالای این بازیکن شاید کار را برای 
مشتریان بسیار سخت و دشوار کند اما بعید به نظر می رســد که باشگاه های عربستانی مشکلی 
برای پرداختد دســتمزد ۳۲۵ هزار پوند در هفته او داشته باشــند و تلگراف مدعی شده است که 
چند باشگاه عربستانی از جمله النصر علاقه زیادی به جذب این بازیکن دارند. رشفورد در صورت 
قبول کردن پیشنهاد النصر این فرصت را خواهد داشــت که بار دیگر در کنار کریستیانو رونالدو به 
میدان برود که اتفاق جذابی برای او به حســاب می آید. این در حالی است که چند باشگاه دیگر 
از جمله الاتحاد، الهلال و الاهلی هم شــرایط او را زیر نظر دارند و احتمالًا پیشنهادهایی را به این 

بازیکن ارائه خواهند کرد.

خبر روز

افشاگری علیه یک ایرانی؛ 

می توانست هالند را بخرد 
ولی به او باور نداشت!

فرهاد مشیری، مالک سابق اورتون، حاضر 
نشــده بود ارلینگ هالند را فقط به قیمت دو 

میلیون پوند بخرد. 
هالند در پنجره نقل و انتقالات تابستانی دو 
سال قبل تصمیم گرفت از دورتموند جدا شود 
و به منچسترسیتی پیوست و از آن زمان تا به 
حال به یکی از ستاره های درخشان حاضر در 
رقابت های لیگ برتر انگلیس تبدیل شده و 
توانسته است دستاوردهای بسیاری را با این 

تیم تجربه کند. 
درخشش این بازیکن در ســیتی تحسین 
بســیاری را برای او به همراه داشته و نقش 
مهمی را هم در قهرمانی های دو فصل گذشته 
این تیم در لیگ برتر و همچنین قهرمانی آنها 
در رقابت های لیگ برتر انگلیس ایفا کرده، اما 
حالا آرون لنون، ستاره سابق اورتون، مدعی 
شده که این باشــگاه فرصت جذب هالند را 
داشــت اما آن را رد کــرد. او در این باره گفته 
است: »به یاد دارم که ارلینگ هالند به همراه 
استیو والش در ســاختمان باشگاه اورتون 

حضور داشت. 
او در اتاق فیزیوتراپی پیش من آمد و استیو 
به من معرفی اش کرد و درباره پدرش با هم 
صحبت کردیم و گفت که امیدوار هستیم او را 
در این تیم همراه داشته باشیم. فکر می کنم 
این بازیکن در آن زمان ۱۶ ساله بود و من چیز 
زیادی درباره اش نشــنیده بودم و دیگر هم 

هرگز او را ندیدم. 
امــا می دانم کــه اورتون می توانســت با دو 
میلیون یورو او را به خدمت بگیرد. مشیری 
تصمیم گرفت که این خریــد را انجام ندهد، 
چون به این بازیکن باور نداشت. تصور کنید، 
هالند به اورتون می آمد!« اورتون از آن زمان تا 
به حال شاهد شکست سرمایه گذاری هایش 
روی چنــد مهاجــم بــوده اســت، از جمله 
چنک توســون، آدمولا لوکمن، ریچارلیسون 
و دومینیــک کالــورت لوین کــه هیچ یک 
نتوانســتند عملکرد خوبــی را در این تیم به 

نمایش بگذارند.

فوتبال جهان

عکس خبر

کنایه هواداران اینتر به 
فرصت سوزی طارمی

مهدی طارمــی موفق شــد با ثبت 
پــاس گل اول اینتر مقابــل اودینزه 
نقش پررنگــی در صعود تیمش در 
جام حذفی ایتالیا داشــته باشد. با 
این حال هــواداران اینتر با انتشــار 
پوســتری از او به فرصتی که طارمی 
در نیمه دوم از دست داد کنایه زدند. 

سرمربی تیم فوتبال آلومینیوم اراک پس از تساوی 
یک- یک تیمش مقابل استقلال اظهار کرد: بازی 
بدی نبود. در نیمه اول کل بازی دست ما بود. پرس 
قوی، فوتبــال باکیفیــت و موقعیت هــای خوبی 
داشــتیم اما گلی خوردیم که نفهیمدیم چرا پنالتی 
اعلام شــد. VAR در این مملکت سلیقه ای شده 
اســت. با گفتن این صحبت ها قصد توجیه یا زیر 

سئوال بردن کسی را ندارم. 
به گزارش »فارس«، ســید مجتبی حسینی گفت: 
روی توپی که دفاع ما از دســتش بــرای بالا رفتن 
کمک گرفته در شرایطی که بازیکن حریف پشتش 
بوده و دســتش به او برخورد کرده است، به حریف 
پنالتی می دهند. مشخص نیست ضربه ای خورده 
یا نخورده اســت اما با این کیفیت فوتبالی به ضرر 
ما پنالتی گرفته شد. جالب است دقیقه ۳۶ درون 

۱8 قدم حریف ضربه ای زدیم که توپ در حال رفتن 
به گوشه دروازه استقلال است اما به دست بازیکن 
این تیم برخورد کــرد اما پنالتی گرفته نشــد. حالا 
می آیند و می گویند دستش خیلی باز نبوده است. 
این سیســتم از زیبایی های فوتبال کم کرده است. 
نیمه دوم بچه های ما خیلی خوب کار کردند. فوتبال 
پرســرعت و پرتحرکی را به نمایش گذاشتند. هیچ 
تیمی نتوانسته بود اســتقلال را به این شکل پرس 

کند و تحت فشار بگذارد. 
حســینی درمورد رغبت کم هواداران بــه حضور در 
ورزشــگاه ها، گفت: آن را که من نباید جواب بدهم 
و مدیریت باشــگاه باید جواب بدهد. فوتبال دیدن 
دل خوش می خواهد. شــاید مردم زیاد ســرحال 
نیستند. باید این ســئوال را از خود مردم بپرسید. 
البته شاید فشار اقتصادی هم در این مورد تأثیرگذار 

باشد. وی درباره اینکه آیا دلیل این موضوع کیفیت 
بازی ها نیســت، توضیح داد: به نظــر من کیفیت 
بازی ها بالاســت. کســی که می گوید کیفیت لیگ 
ایران فلان اســت، حــرف اشــتباهی می زند. هم 
بازیکنان جوان خیلی خوبی داریــم و هم تیم ها با 
برنامه بازی می کنند. از لحاظ جسمانی خیلی بالا 
آمده و تاکتیک های خوبی دارند. اگر کسی بگوید 
کیفیت لیگ پایین است، اجحاف کرده و می خواهد 
مســئولیت را از گردن خودش اندازد. اگر چشــم 
بینایی داشته باشیم، جوانان خوبی داریم و کیفیت 

لیگ مان نیز بالا است.

مجتبی حسینی:

 VAR در این مملکت سلیقه ای شده است

با وجود درخشش ستاره های ایرانی در آسمان امارات

فاصله چشمگیر آزمون و قایدی با برترین های ادونک لیگ
با اینکه ســتاره های ایرانی در تیم های  مرضیه غفاریان
اماراتی می درخشــند، با اینکه ســردار 
آزمون، مهدی قایدی، سعید عزت اللهی، شــهریار مغانلو و سامان 
قدوس یکــی از بهترین بازیکنــان تیم های 
شباب الاهلی و اتحاد کلبا هستند و با اینکه 
این روزها همه از این می گویند که با توجه 
به گلزنی هــای آزمون و قایــدی، این دو 
ملی پوش ایرانی باید در سطحی بالاتر از 
 ادونــک لیگ تــوپ بزنند؛ امــا آمار 
نشــان می دهد آنها فعلًا حتی بین 

چهار گلزن برتر این رقابت ها 
هم جایی ندارند.

ســردار آزمون اگرچه با ثبت ۱4 گل 
در ۱۵ بازی برای تیم شــباب الاهلی 
بهتریــن عملکرد را در خــط حمله این 
تیم داشته و اگرچه در این بین، ۶ گل او 

برای شباب الاهلی در ۷ بازی در ادونک 
لیگ به ثمر رســیده که منجر به ثبت یک 

گل در هر ۱0۲ دقیقه در این رقابت ها برای 
ایــن مهاجم ایرانی شــده امــا او حتی در 
این مورد از هم تیمی هموطن خود ســعید 
للهی هم ضعیف تر عمل کرده است.  عزت ا
هافبک دفاعی شباب الاهلی اگرچه ۲ بار در 
ادونک لیگ پایش به گل باز شــده اما نباید 
فراموش کــرد او این تعــداد گل را در ۱۳۷ 
دقیقه حضور در میادین به ثمر رسانده؛ یعنی 

میانگین ثبت یک گل در هر ۶۹ دقیقه.
کودجو بالا، مهاجم ۳۲ ساله العین که با ۱۳ 
گل بر صدر جدول برترین گلزنان لیگ امارات 
تکیه زده هم در این مورد آمار درخشــان تری 

هم نسبت به سردار و هم نسبت به ســعید از خود برجای گذاشته، 
این مهاجم توگویی ۶ بار فرصت حضور در مســتطیل سبز را یافته؛ 
یعنی یک بازی کمتر از آزمون و این تعــداد گل را در هر 40 دقیقه به 
ثمر رسانده است. در جدول گلزنان برتر لیگ برتر امارات به غیر از بالا 
مهره های هجومی دیگر چون عمر خریبین )۹ گل( عادل تارابات و 
علی مخبوت)هرکدام با ۷ گل( عملکردی 
بهتر از ستاره ایرانی شباب الاهلی در 

گشودن سنگر رقبا داشته اند. 
باز گلی به جمال سردار، مهدی قایدی 

که مهــره هجومــی اتحــاد  کلباء 

برترین گلزن این تیم رده هفتمی ادونک لیگ است و مانند آزمون 
۶ گل برای تیمش به ثمر رسانده، ۲ بازی بیشتر از همتای هم وطن 
خود برای اتحاد کلباء به میدان رفته؛ یعنی در هر ۱۳۱ دقیقه یک بار 
پایش به گل باز شده است. جالب آنجاست که سامان قدوس دیگر 
ایرانی ملی پوش اتحاد کلبا با اینکه ســه گل برای این تیم اماراتی 
زده اما آمار بهتری در این مورد نسبت به باشوی سابق آبی ها داشته؛ 
قدوس فقط 4 بار فرصت یافته با پیراهن زردو مشــکی اتحاد کلبا 
به میدان برود؛ یعنی در هر ۷4 دقیقه یک بــار توپ را به تور دروازه 
حریفان این تیم چسبانده اســت. با این تفاسیر، اگرچه مهره های 
هجومی ملی پوش کشورمان در لیگ برتر امارات برترین بازیکنان 
تیم های خود بوده اند اما باز هم نمی توان گفت که کارنامه موفقی در 
بالاترین سطح رقابت های باشگاهی این شیخ نشین داشته اند. به 
خصوص آزمون که سابقه آقای گلی درلیگ برتر روسیه را در کارنامه 
خود دارد. این دو بازیکن ریز نقش با توجه به توانایی بالای خود در 
دریبل زدن بازیکنان مقابل و نفوذ به سنگر حریفان به مراتب بهتر از 
این می توانند عمل کنند و انتظار می رود در یک بازی نه یک بار بلکه 
بارها دروازه رقبا را فروریزند. اگرچه به نظر می رود سردار و 
قایدی برای تصاحب کفش طلای لیــگ برتر امارات 
خیز برداشــته اند و اگرچه برخی کارشناسان 
بر این باورند که کیفیت این دو ســتاره 
ایرانی بسیار بالاتر از حضور در 
ادونک لیگ است 

اما نمی توان 
منکــر این قضیه شــد 

که با توجه به شــم بالای گلزنی سایر 
ر مهره های هجومــی حاضر در ایــن رقابت ها،  ا سرد

و قایدی با این فرمان نه تنها ممکن است از کورس با مدعیان آقای 
گلی عقب بیافتند بلکه بعید نیســت قافیه را به هم تیمی های هم 
وطن خود هم واگذار کنند. آنها فعــلًا ۷ گل، یعنی ۷ گام از آقای گل 
فعلی لیگ برتر امارات عقب هســتند، مهاجمی که با وجود سن و 
سال بالایش نسبت به ستاره های ایرانی و تعداد بازی کمتر نسبت 
به آنها بر صدر جــدول گلزنان برتر ادونک لیگ تکیه زده اســت. 
سردار و قایدی و ســایر ســتاره های ایرانی حاضر در لیگ برتر 
امارات آنقدرهــا خود را باور ندارند که در همین ســطح از فوتبال 
باشگاهی در آسیا اول باشند چه رسد به حضور در لیگ های معتبر 

اروپایی و رقابت با مهاجمان تراز اول دنیا!

مهاجم سابق سپاهان از ۲ هفته دیگر در تمرینات مس 
جراحی بسته جا اندازی بینی عیسی مرادی انجام شــد و این بازیکن می تواند از دو هفته دیگه 

تمرینات خودش را آغاز کند. 
به گزارش »ایسنا«، دکتر مســعود عباس زاده، پزشــک تیم فوتبال مس رفسنجان در خصوص 
آخرین وضعیت آسیب دیدگی عیســی مرادی اظهار کرد: با اقدامات پزشکی که پس از اتفاقات 
دیدار با هوادر انجام شد با نظر پزشکان در نهایت یک عمل جراحی بسته به منظور جا اندازی بینی 
عیسی مرادی در شرایط بیهوشــی صورت گرفت که خوشبختانه عیسی بعد از عمل شرایط خوبی 
دارد و با گذراندن دوره نقاهت می تواند به تمرینات تیم برگردد. عباس زاده اضافه کرد: پیش بینی ما 
این است که عیسی می تواند از دو هفته دیگر با استفاده از گارد مناسب و رعایت احتیاط تمرینات 

خودش را آغاز کند و با نظر کادر فنی در نیم فصل دوم تیم را در ادامه رقابت ها همراهی کند. 
هفته گذشــته در دیدار تیم های هوادار و مس رفسنجان، فرشید اســماعیلی بعد از تعویض یک 
ضربه به سلفون کنار زمین زد تا به این شکل اعتراض خود را به تصمیم شجاعی نشان دهد، این 

سلفون سفت به صورت عیسی مرادی خورد تا او به شدت مضروب شود. 
این مهاجم دو ســال پیش با نظر ژوزه مورایس به ســپاهان پیوســت و به فوتبال ایران معرفی 
شد. پس از آن به صورت قرضی به شمس آذر قزوین پیوســت و در فصل جاری با پیراهن مس 

رفسنجان در لیگ برتر توپ می زند.

رحمتی از هدایت هوادار استعفا کرد
سید مهدی رحمتی، ســرمربی تیم فوتبال هوادار تهران بعد از شکست یک بر صفر شب گذشته 
تیمش مقابل نساجی از هدایت این تیم اســتعفا کرد. هوادار تا هفته سیزدهم لیگ برتر با کسب 
8 امتیاز در رده شانزدهم جدول رده بندی قرار دارد و ســرمربی بنفش پوشان تهرانی در فاصله ۲ 

هفته تا پایان نیم فصل تصمیم به جدایی از این تیم گرفت.
جالب آنجاست که این سرمربی فصل گذشته روی نیمکت نساجی نشسته بود و درست در همین 
هفته سیزدهم لیگ پس از شکست 4 بر صفر ببرهای مازنی برابر استقلال تهران از سمت خود در 
این تیم شمالی استعفا کرد. تاریخ برای این سرمربی این بار در تیم هوادار تکرار شده و رحمتی در 
فصل جاری هم تصمیم گرفته در هفته سیزدهم ردای مربی گری این بار در تیم تهرانی را به لقایش 
ببخشــد. باید منتظر ماند و دید آیا مدیران این باشگاه هم مانند همتایان خود در باشگاه شمالی 

با استعفای رحمتی موافقت می کنند یا خیر.

عزت اللهی در بهترین سال زندگی
سعید عزت اللهی در شــرایطی که طی هشت مسابقه متوالی شــباب الاهلی در لیگ برتر امارات 
فقط در یک دیدار مقابل شارجه در هفته ششم در ترکیب قرار گرفته و در چهار بازی دیگر به عنوان 
یار جانشین به زمین رفته بود، در جدال با الوصل به عنوان بازیکن تعویضی آمد و خودنمایی کرد. 
به گزارش »ورزش ســه«، عزت اللهی که در چهار بازی تعویضی و یک حضــور ثابت در لیگ برتر 
امارات توانســته بود مقابل بنی یاس گلزنی کند، با وجود حضورش در زمین در دقیقه 88 دیدار 
مقابل الوصل درخشان ظاهر شد و ۶ دقیقه بعد با ضربه سر موفق شد دروازه قهرمان سال گذشته 
امارات را باز کند و برتری تیمش قاطعانه تر شود. هافبک ایرانی که فصل گذشته در ۱۲ مسابقه دور 
برگشت لیگ برتر امارات جمعاً دو گل زده بود، حالا خیلی زودتر و در مدت زمان کمتری به این آمار 
رسیده و در شرایطی که فقط در یک مسابقه از ۶ بازی انجام شده در این فصل در ترکیب بوده، ۲ گل 
حساس به ثمر رسانده است.عزت اللهی در شرایطی بهترین عملکردش را این فصل برای شباب 
الاهلی به نمایش گذاشته که در ۶ بازی مرحله گروهی لیگ قهرمانان هم یک گل مقابل الحسین 
اردن و یک پاس گل برابر نسف قارشی ازبکستان داده است. با روند فعلی احتمال می رود او این 

فصل همراه با شباب الاهلی بهترین سال فوتبالی خود را رقم بزند.

مستطیل سبز
یکشنبه ۲ دی ۱۴۰3 / ۲۰ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۲ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۵۷



دانشنامهاصفهان؛رویکردیبرایاحیایهویتگمشدهنصفجهان

پل از گذشته به آینده نصف جهان
تدوین دانشنامه اصفهان، گامی مهم برای گردآوری و مستندســازی تاریخ، هنر، جغرافیا و فرهنگ این شهر 

است؛ تلاشی که می تواند هویت گمشده نصف جهان را احیا کند و پلی مستحکم میان گذشته و آینده بسازد.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، دانشنامه مجموعه ای از اطلاعات در زمینه های مختلف علمی، فرهنگی، تاریخی، 
جغرافیایی و سایر زمینه ها است که به صورت منظم و طبقه بندی شــده گردآوری و منتشر می شود و هدف از 
تدوین آن، فراهم آوردن منبعی جامع و قابل اعتماد برای محققان، دانشــجویان و علاقه مندان به موضوعات 

گوناگون است.
در دانشــنامه، اطلاعات به صورت سیستماتیک و بر اساس حروف الفبا یا دســته بندی های موضوعی مرتب 
و محتوا بر اســاس منابع موثق و پژوهش های علمی تنظیم می شــود، بنابراین می توان گفت دانشــنامه ها 

دربرگیرنده موضوعات گسترده در حوزه های مختلف است.
دانشنامه اصفهان مجموعه ای از اطلاعات دقیق و مستند در رابطه با تاریخ، فرهنگ، هنر، جغرافیا، معماری و 
سایر ویژگی های شهر اصفهان و تلاشی برای ثبت و معرفی میراث فرهنگی و تمدنی این شهر است، از این رو 
تفاهم نامه تدوین نخستین دانشنامه مرجع جهان شهر اصفهان بین سه دستگاه اجرایی استانداری، شهرداری 
و اتاق بازرگانی اصفهان منعقد شد،  این دانشنامه منبعی ارزشمند برای مستندسازی و معرفی هویت فرهنگی 
این شهر است و کمک می کند تا اصفهان، به عنوان یکی از مهم ترین شهرهای تاریخی ایران و جهان، بهتر شناخته 

شود، همچنین موجب حفظ و انتقال میراث فرهنگی این شهر به نسل های آینده خواهد شد.
در تعریف کلی دانشنامه اصفهان مجموعه اطلاعات متقن و غیرقابل خدشه راجع به یک سرزمین است که با 
اطمینان می توان به آن اعتماد کرد، زیرا بسیاری از اطلاعات موجود در مورد اصفهان مشخص نیست که چقدر 

متقن است یا صحت دارد.

تدوین دانشنامه اصفهان به ۳ زبان
محمد نورصالحی، رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان در این باره به خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: دانشنامه 
اصفهان به سه زبان فارسی، انگلیسی و عربی تهیه می شود و رونمایی آن در اردیبهشت سال آینده برنامه ریزی 
شده است. وی می افزاید: اهمیت این اقدام در ایجاد پشتوانه ای علمی، فرهنگی و هویتی برای شهر اصفهان 
انکارناپذیر است و بودجه مناسب برای این پروژه در سال جاری تخصیص داده شده و در ردیف بودجه سال های 

آتی پیش بینی شده است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید می کند: شهرداری اصفهان با تشکیل یک تیم علمی متخصص، اقدام 
به تهیه دانشنامه ای جامع و علمی درباره اصفهان کرده است؛ این دانشنامه که مشابه دانشنامه هایی همچون 
»دانشنامه جهان اسلام« و »دانشنامه ایران« خواهد بود، اطلاعات جامع و کاملی درباره تمام ابعاد اصفهان ارائه 
خواهد کرد. نورصالحی می گوید: هرچند آغاز اینگونه پروژه ها مشخص است، اما به دلیل حجم بالای اطلاعات 

و نیاز به به روزرسانی مداوم، تکمیل آن ممکن است سال ها به طول انجامد.

رونمایی از دانشنامه اصفهان طی چند ماه آینده
مصطفی نباتی نژاد، رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر اصفهان در این باره به خبرنگار »ایمنا« 
 می گوید: پروژه تدوین دانشــنامه و جایزه بزرگ اصفهان، دو پروژه هویت مبنای شــهر به شــمار می رود که 

قرار است با حمایت مدیریت شهری شکل گیرد.
وی می افزاید: تدوین دانشــنامه اصفهان و برگزاری جایزه بزرگ نه تنها به عنوان پروژه های فرهنگی، بلکه به 

عنوان زیرساخت هایی برای معرفی جهانی اصفهان به شمار می رود. رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی 
 شــهر اصفهان تأکید می کند: در حوزه تدوین دانشنامه، رقابت میان مدخل نویســان برای نوشتن مطالب در 
این دانشنامه در جریان خواهد بود و این دانشنامه به مرجعیتی معتبر برای معرفی هویت و تاریخ شهر اصفهان 
 تبدیل خواهد شــد، همچنین جایزه بزرگ اصفهان با نگاهی گسترده تر به دســتاوردهای امروز و پاسداشت 
 مؤثریــن اصفهانــی در عرصــه بین المللــی و نیــز چهره هــای بین المللــی مؤثــر در خصــوص اصفهان، 

افق های امیدآفرینی را برای آینده شهر ترسیم خواهد کرد.
نباتی نژاد با بیان اینکه تفاهم نامه ای سه جانبه میان استانداری، شهرداری و اتاق بازرگانی اصفهان برای تدوین 
دانشنامه مرجع جهان شهر اصفهان و برگزاری جایزه بزرگ اصفهان امضا شد، ادامه می دهد: ایده تدوین این 
دانشنامه که یک رؤیای ده ساله بوده است، در گذشته توسط شــهردار اصفهان و زمانی که او معاون فرهنگی 
شهردار بود، مطرح شد؛ با این حال، به دلایل مختلف، امکان پیگیری آن در آن زمان فراهم نشد، اما هم اکنون 

این پروژه مجدد پیگیری شده است.
وی با بیان اینکه این تفاهم نامه در راستای تحقق هدف دوم برنامه ۱۴۱۰ شهر اصفهان با عنوان »ارتقای جایگاه 
شهر اصفهان در سطح جهانی« تنظیم شده است، می گوید: طبق اظهارنظر یکی از کارشناسان در جلسه انعقاد 
تفاهم نامه، دانشنامه اصفهان نخستین دایره المعارف شهری در دنیا است که رویکرد بین المللی دارد و این امر 
گامی بزرگ در معرفی هویت شهری اصفهان به جهانیان خواهد بود، زیرا دانشنامه ها به طور معمول پیرامون 
کشورها یا قومیت ها هستند، اما دانشــنامه شهری به عنوان یک ابتکار بی ســابقه در سطح جهانی محسوب 
می شود. رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان اضافه می کند: تفاهم های جدی با مجامع 
علمی صورت گرفته است تا بتوان ریل صحیح و پایدار برای تدوین این دانشنامه و برگزاری مستمر جایزه بزرگ 
تعریف کرد، زیرا این موضوع متعلق به شهر اصفهان است و نه فقط شهرداری، شهرداری به عنوان یکی از نهادهای 
عمومی و اجتماعی از این طرح حمایت می کند و به همین دلیل درخواست حمایت از اتاق بازرگانی، صنایع و 

معادن اصفهان صورت گرفت و در نهایت اتاق بازرگانی نیز از این پروژه حمایت کرد.
نباتی نژاد خاطرنشــان می کند: این پروژه ها زمانی به اوج خواهد رسید که در ادوار مختلف مسئولان نهادهای 
مختلف دولتی و عمومی از آن حمایت کنند و در راســتای تحقق اهداف آن پیش بروند که در حال حاضر این 
پروژه ها در مرحله تولد خود هســتند، اما با ادامه و پایداری آن ها، اصفهان به یک شهر برجسته جهانی تبدیل 
خواهد شد. وی خاطرنشان می کند: در ماه های آینده، رونمایی رسمی از دوقلوهای هویتی با توضیحات رسمی 
مسئولان امر برگزار خواهد شد. رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه جایزه 
اصفهان تا کنون حدود ۲۰ جلسه هم اندیشی با نخبگان برگزار کرده است، ادامه می دهد: جایزه اصفهان برای 
پاسداشت مفاخر در قید حیات است که از سرتاسر جهان می توانند در آن مشارکت کنند، همچنان که ۲۰۰ هزار 

اصفهانی خارج از ایران هستند که می توانند اثر مؤثری در دنیا داشته باشند.
نباتی نژاد تصریح می کند: در جایزه اصفهان داوری انجام می شود و بیشتر طالب افرادی است که به هر طریقی 
دغدغه ای برای اصفهان و حل مسئله اصفهان دارند که می توانند شایسته دریافت جایزه در اصفهان و به عنوان 

یک اثر ماندگار بین المللی مطرح باشند.

دانشنامه اصفهان گنجینه ای برای نصف جهان است
سعید عدالت نژاد، عضو هیئت علمی و پژوهشگر مؤسســه پژوهشی حکمت و فلسفه ایران وابسته به وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری در این باره به خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: سابقه تدوین دانشنامه برای نخستین بار 

 به سال ۱۷۵۰ توســط جمعی در فرانســه برمی گردد که تدوین دایرةالمعارف را برای کشــور خود آغاز کردند. 
وی می افزاید: هدف اصلی ما نیز این بود که برای نخســتین بار برای شــهری همچون اصفهان نیز گنجینه ای 
 درســت کنیم که تمام تحقیقات مورد نیــاز را به صورت جزئی یا مســئله محور، هر کجا اتفــاق افتاده، به طور 

ثبت شده داشته باشد.
عضو هیئت علمی و پژوهشگر مؤسسه پژوهشی حکمت و فلســفه ایران وابسته به وزارت علوم، تحقیقات و 

فناوری تأکید می کند: منحصر بودن این دانشنامه یکی از اهداف تدوین آن است.

دانشنامه اصفهان، فرهنگ هویت عالی نصف جهان است
اصغر آذربایجانی، عضو شــورای سیاست گذاری دانشــنامه اصفهان در این باره می گوید: دانشنامه اصفهان، 

فرهنگ هویت عالی اصفهان در بستر ترویج نوآوری و خلاقیت، گفتمان سازی و ظرفیت سازی است.
وی می افزاید: این دانشــنامه در حوزه هــای کلان علمی، فنــاوری، فرهنگی، هنری، اقتصادی و ورزشــی و 
امیدآفرینی، اعتمادبخشی و الگوسازی با روایت فرصت ها، دســتاوردها، راه حل ها و تجلیل از دانشمندان و 

ارجمندان کارآفرین و متخصصان است.
عضو شورای سیاست گذاری دانشنامه اصفهان تأکید می کند: جایزه بزرگ اصفهان نیز در کنار دانشنامه اصفهان 

در حال ریل گذاری است و هم اکنون مراحل پشتوانه علمی آن در حال انجام است.
آذربایجانی می گوید: این جایزه در واقع تجلیلی از کسانی است که برای اصفهان و تشخُص بخشیدن به آن در 

نظام مصائب و دستاوردهای اصفهان در سطح ملی و بین المللی نقش داشته و تلاش کرده اند.
به گزارش »ایمنا«، اصفهان جایگاه ویژه ای در ســطح کشــور دارد و تاکنون چندین دوره پایتخت بوده است 
و به نظر می رسد شهر باسابقه ای همچون اصفهان با آن پیشــینه میراث معنوی نیاز به شناساندن و مرجعی 
برای هویت شهر دارد. دانشنامه اصفهان یکی از ابرپروژه های فرهنگی شهر اصفهان است که انتظار داریم این 
دانشنامه، استحکامی پیدا کند که در تغییر دوره های مختلف خللی به ادامه و تکمیل آن وارد نشود و آیندگان 

بتوانند به عنوان مرجع از آن استفاده کنند.
این دانشنامه نه تنها یک منبع اطلاعاتی جامع و معتبر است، بلکه پلی میان گذشته پرافتخار و آینده این شهر 
خواهد بود و گردآوری و تدوین چنین دانشنامه ای، نقشی اساسی در ثبت هویت فرهنگی و تاریخی اصفهان 

ایفا می کند و می تواند به عنوان یکی از دستاوردهای مهم علمی و فرهنگی در کشور شناخته شود.

یکشنبه ۲ دی ۱۴۰۳ / ۲۰ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۲ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۵۷

عضو کمیســیون سلامت، محیط زیســت و خدمات 
شهری شورای اسلامی شــهر اصفهان با اشاره به روند 
قانونی بررسی کارگاه های مزاحم گفت: نمی توان بدون 
طی مراحل قانونی فعالیت های شغلی را تعطیل کرد، 
اما در صورت ایجاد نارضایتی برای همسایگان، تغییر 
ساعت کاری، تذکر و در نهایت انتقال کارگاه ها پیگیری 
می شود. احمد شریعتی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« 
اظهار کرد: یکی از مراجعاتی که در جلسه کمیته نظارتی 
منطقه ۵ شهرداری اصفهان مطرح شد، مربوط به زمینی 
متعلق به یکی از سازمان ها بود که از جزئیات آن مطلع 
بودم و سابقه آن را از دو سال پیش پیگیری کرده ام و 
وضعیت این زمین، مشکلات آن و برنامه های مربوط 
به آینده آن مورد بررســی قرار گرفته است. وی افزود: 

در این مکان تعــدادی کارگاه از قبیــل تعمیرگاه های 
جوشکاری یا نقاشی خودرو ایجاد شده بود که به منظور 
تأمین درآمد برای سازمان مربوطه واگذار شده بود و با 
استقرار این کارگاه ها، ساکنانی در اطراف مکان حضور 
پیدا کردند و مشکلاتی نظیر سروصدا و مزاحمت ایجاد 
شد. عضو کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شــورای اسلامی شــهر اصفهان تأکید کرد: بر 
اساس بند ۲۰ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، اگر شغلی 
برای شهروندان ایجاد مزاحمت کند، شهرداری موضوع 
را پیگیری و به کمیسیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اســلامی شهر اصفهان ارجاع 
می دهد؛ در این شــرایط نمی توان بلافاصله واحدی را 
تعطیل کرد، بلکه باید طی مراحل قانونی تذکرات لازم 

داده شود. شریعتی با بیان اینکه اگر شغلی مشکلات 
جدی برای همسایگان ایجاد کند، ابتدا تذکر و سپس 
تغییر ساعت کاری اعمال می شود، در نهایت اگر مشکل 
ادامه پیدا کند، ممکن است مکان تغییر یافته یا حتی 
پلمب شــود، ادامه داد: این فرایند قانونی است و در 
کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای اسلامی شــهر اصفهان پرونده های زیادی در 
این باره بررســی می شــود. عضو کمیسیون سلامت، 
محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
اصفهان  تأکید کرد: موظف هستیم خواسته های مردم 
و معیشت شــهروندان را در کنار هم در نظر بگیریم و 
نمی توانیم تنها با یک درخواســت، فعالیت شغلی را 

تعطیل کنیم.

عضو کمیسیون سلامت شورای اسلامی شهر اصفهان:

رسیدگی به وضعیت کارگاه های مزاحم شهر اصفهان مراحل قانونی را طی می کند

مدیر منطقه ۲ شهرداری اصفهان:

حدود ۱۰۰ هکتار از منطقه ۲ اصفهان بافت فرسوده است
 مدیر منطقه ۲ شــهرداری اصفهان عنــوان کرد:حدود ۱۰۰ هکتــار از این منطقه را بافت فرســوده

 تشــکیل می دهد؛ محله  های ولــدان و اردشــیر از کانون های مهــم بافت فرســوده این منطقه 
 محسوب می شــود؛ بنابراین، شــهرداری تخفیف ۷۰ درصدی در صدور پروانه ســاختمانی برای 

املاک این بافت ها در نظر گرفته است. 
محمدرضا طبیبی در گفت وگو بــا »ایمنا« اظهار کرد: حدود ۱۰ درصد منطقه ۲ شــهرداری اصفهان 
را بافت فرسوده تشــکیل می دهد که در مجموع حدود ۱۰۰ هکتار می شــود؛ این بافت ها اغلب در 
جنوب شرقی و شمال )بابوکان و دهنو( منطقه پراکنده است و با توجه به تفاوت در نوع شکل گیری 
و ساختار این دو بخش شــهرداری برنامه های متفاوتی را برای بهسازی و نوسازی این مناطق در 
نظر گرفته است. وی با اشاره به اینکه مصوبات تشویقی شــهرداری از جمله اقدامات مهم در این 
حوزه محسوب می شود، افزود: به موجب این مصوبه یک طبقه مازاد بر کد منطقه به املاک واقع در 
بافت فرسوده تعلق می گیرد، به شرط آنکه ملک مورد نظر مشکلاتی نظیر دسترسی محدود )نظیر 
کوچه های ۴ متری( نداشته باشد؛ این امکان به مالکان کمک می کند که از ظرفیت بیشتری برای 
نوسازی بهره مند شــوند. به عنوان مثال اگر کد منطقه ۳ باشــد، امکان ارتقا به کد ۴ وجود خواهد 
داشت. مدیر منطقه ۲ شهرداری اصفهان گفت: علاوه بر این شهرداری تخفیف ۷۰ درصدی در صدور 
پروانه ساختمانی برای املاک بافت فرسوده در نظر گرفته است؛ هدف از این اقدام تشویق مالکان 
برای تجمیع املاک کوچک و نوسازی بافت های فرسوده است. طبیبی عنوان کرد: در محله بابوکان، 
طرح ویژه ای با همکاری یک مشاور از معاونت شهرسازی و معمای تهیه و برای بررسی به کمیسیون 
ماده ۵ ارسال شده است؛ این طرح امتیازات و مشــوق های خاصی را برای ساکنان این منطقه در 
نظر دارد. وی گفت: در بخش های جنوبی منطقه به ویژه محله های ولدان و اردشیر که از کانون های 
 مهم بافت فرسوده منطقه محسوب می شود، یک دفتر تسهیل گری با حضور مشاور مقیم راه اندازی 
شده است که این دفتر وظیفه دارد به شهروندان در رفع مشــکلات سند مالکیت و تجمیع املاک 
کوچک را تســهیل کند، همچنین مشاوره های لازم برای پروژه های مشــارکتی میان شهروندان و 

شهرداری یا بخش خصوصی را ارائه دهد.

مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان:

۸۶ پروژه در منطقه ۶ اصفهان فعال است
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان از ۸۶ پروژه فعال در این منطقه خبر داد. علی باقری در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهار کرد: در حــال حاضر منطقه ۶ شــهرداری اصفهان با اعتباری بالغ بــر ۶۰۰ میلیارد 
تومان دارای ۸۶ پروژه فعال اســت که تاکنون بیش از ۴۰ پروژه از این تعداد به پایان رسیده و مورد 
بهره برداری قرار گرفته است. وی با اشاره به اینکه سایر پروژه ها نیز با پیشرفت بسیار خوبی در حال 
اجرا است، افزود: از نظر زمان بندی و پیش بینی هایی که انجام شــده است، در پیشرفت پروژه ها 
به طور تقریبی ۷ درصد عقب هستیم، اما به طور کلی وضعیت در شرایط پایدار و مطلوبی قرار گرفته 
است. مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان با اشــاره به مهم ترین پروژه های در حال اجرا تصریح کرد: 
یکی از پروژه های شاخص و مهم شهر اصفهان، رینگ چهارم است که حدود ۱۰.۵ کیلومتر از مسیر 
این رینگ در این منطقه واقع شده که از این میزان ۴ کیلومتر آن تکمیل شده و عملیات زیرسازی و 
لایه نخست آسفالت انجام شده است، همچنین روکش دوم باند جنوبی به طور کامل انجام شده و 
خط کشی ها نیز تکمیل شده است؛ این باند هم اکنون در اختیار رانندگان قرار دارد. باقری با اشاره به 
اینکه خط کشی باند شمالی رینگ نیز به پایان است و به زودی به بهره برداری خواهد رسید، گفت: 
این ۴ کیلومتر با اعتباری بالغ بر ۱۲۰ میلیارد تومان اجرا شده است؛ ادامه مسیر حدفاصل پل اشکاوند 
تا رودخانه و نقطه مقابل آن، به طول تقریبی ۲ کیلومتر، در مرحله تملک و آزادســازی قرار دارد که 
پیشرفت خوبی داشته اســت و امیدواریم تا پیش از پایان سال جاری در اختیار پیمانکار قرار گیرد 
تا عملیات اجرایی آغاز شود؛ با تکمیل این بخش ها بیش از ۵۰ درصد از پروژه عملیاتی خواهد شد.

خبر روزاخبار
معاون شهردار اصفهان:

برای راه اندازی سیستم 
اشتراک دوچرخه در اصفهان 

برنامه داریم
معــاون حمل ونقــل و ترافیــک شــهرداری 
اصفهان گفت: جذب سرمایه گذار برای احداث 
ایستگاه های اشتراک اسکوتر و دوچرخه برقی، 
راه اندازی سیستم اشتراک دوچرخه در آینده 
نزدیک در برنامه های ایــن معاونت قرار دارد. 
سعید ساکت در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: 
سیاست های گسترش استفاده از دوچرخه طی 
ادوار مختلف فرازونشــیب های زیادی داشته 
است؛ در مقطعی گسترش تعداد ایستگاه های 
دوچرخه و افزایش طول مسیرهای اختصاصی 
مورد توجه قــرار گرفت و پس از آن بهســازی 
مسیرهای موجود، بررسی گزینه های فناورانه 
همچــون نســل های جدیــد دوچرخه های 
اشــتراکی، قفل های هوشمند و اســتفاده از 
اپلیکیشن ها در دستور کار معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری اصفهان قرار گرفته است. 
وی افزود: مواردی از جمله تجهیز ایستگاه های 
مترو به اســتندهای پــارک دوچرخه، احداث 
پارکینگ هوشمند دوچرخه، تجهیز مدارس و 
معابر به اســتندهای پارک دوچرخه و تکمیل 
آن تا اواخر سال به نتیجه خواهد رسید. معاون 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان افزود: 
جذب سرمایه گذار برای احداث ایستگاه های 
اشتراک اســکوتر و دوچرخه برقی، راه اندازی 
سیستم اشــتراک دوچرخه در آینده نزدیک، 
آماربرداری از مشــکلات موجود در مسیرهای 
دوچرخه و سپس اصلاح آن در برنامه های این 
معاونت قرار دارد، البته شهروندان نیز باید به این 
مسئله آگاهی داشته باشند که بخشی از عرض 
معابری که در آن ها مســیرهای ویژه دوچرخه 
احداث شــده در عمل از خودروهای شخصی 
گرفته شده و این فضای اختصاصی محل پارک 
موتورســیکلت یا بارانداز پیاده کردن اجناس و 
کالاهای فروشندگان نیست. ساکت تأکید کرد: 
مســیرهای ویژه دوچرخه، برای فراهم کردن 
ایمنــی لازم و حرکت روان این وســایل نقلیه 
طراحی و احداث شــده تا امکان انجام ســفر 
 بــدون خودروی شــخصی در مســافت های 

نه چندان طولانی فراهم شود.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی گفت: ساخت مترو نوعی همکاری ضروری بین دولت و شهرداری است. 
نادر آخوندی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: ساخت مترو یکی از وظایف شهرداری و دولت است و دولت در این زمینه با کمک های مالی همچون بودجه ۶۰۰ میلیون یورویی 
که به مترو تخصیص داده است و اوراق مشارکتی که برای پروژه های مترو صادر می کند، نقش مهمی ایفا کرده است. وی با اشاره به ضرورت ساخت مترو افزود: به طور قطع 
نیاز به مترو برای توسعه شهری و رفع مشکلات ترافیکی و آلایندگی آشکار است؛ مترو نه تنها به کاهش مشکلات ترافیکی کمک می کند، بلکه توسعه مناطق مختلف شهر 
را نیز به همراه دارد، به ویژه خط ۲ مترو که در حال احداث است، می تواند تأثیرات زیادی بر توسعه مناطق مختلف و شکل گیری ساختار جدید شهری داشته باشد. مدیرکل 
درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی تأکید کرد: ساخت مترو به همکاری دولت و شهرداری نیاز دارد، زیرا به عنوان مثال در 
گذشته با ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت می شد ۵ کیلومتر مسیر مترو ساخت، اما امروز با همین مقدار تنها می توان ۵۰۰ متر از مسیر را احداث کرد. آخوندی ادامه داد: 
دولت در بخش هایی همچون تأمین تونل، واگن ها، ریل ها و تأسیسات مترو وارد عمل شده است، در حالی که شهرداری در اجرای تغییرات کاربری و سایر مسائل شهری 

کمک می کند، در نتیجه، ساخت مترو نوعی همکاری ضروری بین دولت و شهرداری است و بدون این تعامل، امکان پذیر نخواهد بود.

ساخت مترو نوعی همکاری ضروری بین دولت و شهرداری است

زنانی از جنس حمل ونقل 
برون شهری

رانندگی اتوبوس های برون شهری به عنوان 
یکی از مشاغل ســخت و حساس شناخته 
می شــود و در نگاه عام این تصــور به وجود 
می آید که ممکن اســت از توان زنان خارج 
باشــد اما تجربــه میدانی نشــان می دهد 
شــیرزنانی هســتند که پابه پای مردان و با 
عشق و علاقه ای وصف نشدنی تجربه سفری 

آرام و امن را به مسافران هدیه می دهند.

عکس خبر
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: سرانه فضای 
سبز تفرجگاهی در این کلانشهر 3.5۹ مترمربع است.

حســین  حق شــناس در گفت وگو با »ایرنا« افزود: فضای ســبز تفرجگاهی 
شهروندان حداقل باید چمن، شمشاد و گل فصل داشته باشد در حالی که بیشتر 
این گیاهان آب قابل  توجهی نیاز دارد و برخی از آنها مناسب شرایط آب و هوای 
شهر اصفهان نیست. وی ادامه داد: اکنون بخشــی از آب موردنیاز فضای سبز 
شهر از طریق پساب تصفیه شــده فاضلاب تأمین می شود و از این طریق فقط 
می توان فضای ســبز موجود را حفظ کرد و برای توســعه فضای سبز با مشکل 
 تأمین آب مواجهیم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: طبق بررســی  صورت گرفته، شهر اصفهان جزو کلانشهرهای دارای 
بالاترین سرانه فضای سبز در کشــور است اما خشــکی زاینده رود و در پی آن 
کاهش آبدهی چاه ها، عرصه های فضای ســبز این شهر را با محدودیت شدید 

آب مواجه کرده است.
وی ادامه داد: در کشــورمان گیاهان بومی زیادی وجــود دارد که با اقلیم  گرم و 
خشک سازگار است به  نحوی  که آب بسیار اندکی نیاز دارد ولی کاشت این گونه ها 

در فضای سبز شهر اصفهان، چندان با اقبال مردم روبه رو نمی شود.
حق شناس خاطرنشان کرد: تغییر شــرایط اقلیمی و کاهش منابع آبی موجب 
نابودی درختان پراستقبالی همچون چنار و زبان گنجشک شده و آنها را دچار خزان 
زودرس کرده، بر همین اساس این سازمان  ناچار به کاشت درختانی شده که با 

شرایط اقلیم اصفهان سازگار است.
حق شناس با بیان اینکه سازمان پارک ها و فضای سبز اصفهان از لحاظ علمی و 
فنی، یکی از تخصصی ترین سازمان های شهرداری های کشور محسوب می شود، 
گفت: فعالیت های این سازمان چندبعدی است به  نحوی  که انواع تخصص ها 

همچون آب، خاک، گیاه پزشکی، باغبانی و ماشین آلات را در زیرمجموعه خود 
دارد. وی افزود: در این  رابطه در سال های گذشته مشخصات فیزیکی و شیمیایی 
خاک تمام مناطق اصفهان ارزیابی شــده و  صورت دسته بندی  شده آن بر روی 

نقشه »GIS« شهر قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با بیان اینکه حوزه 
فضای سبز در کشورمان جزو بخش کشــاورزی محسوب می شود در حالی  که 
نمی توان آن را جزو این بخش قلمداد کرد، افزود: فضای سبز شهرداری برخلاف 
کشــاورزی با محدودیت هایی همچون تأمین آب ناظر به انتظارات شهروندان 

روبه رو است و نمی توان توقع مردم را نادیده گرفت.
به گزارش »ایرنا«، کل فضای سبز اکولوژیک اصفهان 5714 هکتار است و این 
کلانشهر همچنین 735 هکتار فضای سبز تفرجگاهی، 4053 هکتار فضای سبز 

در اختیار و 1662هکتار فضای سبز غیر در اختیار دارد.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان از پیشرفت 60 درصدی 
پروژه تصفیه خانه تکمیلی و خطوط پساب شهر اصفهان که با هدف تأمین نیاز آبی 

فضای سبز شهری در حال اجراست، خبرداد.
به گزارش خبرگزاری »مهر«، مهدی بقایی با بیان اینکه در حال حاضر چاه های شهر 
اصفهان به عنوان یکی از منابع تأمین آب خشک شده است، اظهار کرد: هم اکنون 
در اصفهان 620 لیتر در ثانیه پساب تولید می شود که نیازمند تصفیه تکمیلی است 
و تنها 378 لیتر در ثانیه آن قابل استفاده است. وی خاطرنشان کرد: این در حالی 
است که جریان رودخانه به طور تقریب قطع شــده و نقش آن در تأمین آب شهر 
ناچیز است. معاون محیط زیست و خدمات شــهری شهرداری اصفهان با اعلام 

اینکه شهر اصفهان در حال حاضر توان تأمین 27 میلیون مترمکعب آب در سال را 
 دارد که از این مقدار، 18 میلیون مترمکعب از چاه ها و 10 میلیون مترمکعب از پساب 
تأمین می شــود، افزود: پســابی که در حال حاضر به اصفهان می رســد از لحاظ 
 بهداشــتی در درجه پایینی قــرار دارد و برای اســتفاده از آن در فضای شــهری، 

به تصفیه های تکمیلی نیازمندیم.
به گفته بقایی، این فرایند علاوه بر هزینه های مالی به زمان و پروژه های گسترده ای 
نیاز دارد. چنانکه تا پیش از سال 1400 تنها 150 لیتر بر ثانیه پساب تصفیه می شد 

که بخشی از آن نیز در رده های c و b قرار داشت. معاون محیط زیست و خدمات 
شهری شهردار ی اصفهان با بیان اینکه تا پایان این دوره، ظرفیت تصفیه در اصفهان 
به حدود 800 تا ۹00 لیتر بر ثانیه )7 تا 8 برابر میزان گذشــته( خواهد رسید، گفت: 
تصفیه خانه های جدیدی نیز در حال احداث است، از جمله تصفیه خانه شمال با 
 ظرفیت 200 لیتر بر ثانیه آماده بهره برداری اســت و تصفیه خانه جنوب با ظرفیت

250 لیتر بر ثانیه به زودی تکمیل خواهد شد. 
وی اضافه کرد: مدیریت پساب شامل سه مرحله اصلی تأمین، تصفیه و توزیع است 

که در زمینه تصفیه، با استفاده از دانش بومی و توانمندی شرکت های دانش بنیان، 
سطح بالایی از گندزدایی از طریق اوزون و سایر فناوری های پیشرفته حاصل شده 
است. بقایی با بیان اینکه در حوزه توزیع طرح جامع فضای سبز، شامل دو رینگ 
)یک رینگ برای آب پاک و دیگری برای پساب( در دستور کار قرار گرفته است، 
خاطرنشان کرد: این رینگ ها امکان انتقال آب و پساب از یک نقطه به نقاط دیگر 
را فراهم می کنند و زیرساختی مهم برای آینده به شمار می رود. وی افزود: اصفهان 
با توجه به تراکم جمعیتی، تصفیه خانه های بزرگ تر و رینگ توزیع گسترده تری را 
طراحی کرده است که این طرح با طول 26 کیلومتر، حدود 60 درصد پیشرفت داشته 

و به مناطقی از جمله پل خواجو و پل فلزی رسیده است.

در نظام مقدس جمهوری اســلامی، چه با نگاه الهی و معرفتــی و دینی و چه 
با نگاه میهنی و وطن پرســتی، همه مــا مکلف و موظف بــه ادای دین خود به 
کشور و آرمان های والای انسانی و ارزشی آن هســتیم. همواره در طول تاریخ، 
میلیون ها نفر با نثار جان و ســرمایه و دارایی خود، درراه حفاظت و حراست از 
 وطن و پاسداشت ارزش ها و تعالی نام ایران قدم برداشتند و در دوران فعلی که 
جبهه ظلم و جبهه حق در منازعه مستقیم گفتمانی و عملیاتی باهم قرارگرفته اند، 
نقش و مسئولیت هر فرد برای ادای دین به میهن و آرمان ها و مرزبندی با نظام 

کفر و سلطه دوچندان است.
درزمانی که جنگ بود و ایران در حصر اقتصادی قرار داشت و ساختارهای توسعه 
همچنان در پیچ وخم طی روال اداری بودونبود ارز و نبود دانش و توان و تجربه و 
تخصص کافی در بیشتر حوزه ها وامانده بود و همه نگاه ها و تمرکزها و ظرفیت ها 

متوجه مواجهه با دشمن بعثی بود، شرکت فولاد مبارکه که هدف آن خودکفایی 
کشور در عرصه صنعت فولاد بود و در ابتدای مسیر راه اندازی و شکل گیری خود 
قرار داشت، با موانع بســیاری مواجه بود و پیش بینی عده ای بر این بود که این 
مجتمع در آینده، با صرف هزینه های فراوان تنها بــه آهن پاره ای در مرکز ایران 
تبدیل خواهد شــد. به حول و قوه الهی و پس از سه دهه فعالیت، فولاد مبارکه 
هم اکنون جلوتر از برنامه ها و اهداف خود، فراتر از انتظارها و توقعات ظاهر شده 
و به مصداق تبلور عینی غلبه اراده و عزم ملت ایران بر تحریم ها تبدیل شده و در 
تمامی زمینه های تولید، اقتصاد، رشد صنعتی، رونق و شکوفایی و اشتغال زایی 
و خلق دانش و ثروت و گشایش روزنه های جدید امید و نشاط در جامعه بر قله 
افتخار ایستاده است. شرکت فولاد مبارکه اصفهان که هم اکنون به عنوان مولود 
انقلاب اســلامی، پیشران صنعت کشور و پشــتیبان و حامی صنایع به حساب 
می آید، مفتخر است که سنگ بنای آن در دی ماه 1360 و در زمان شرایط دشوار 
جنگی بنانهاده شده و هم اکنون به عنوان شرکت موفق جهان تزار، یکی از بهترین 
شاخصه ها و نمونه ها برای طی مســیر تعالی و توسعه ایران اسلامی محسوب 
می شــود که با اتکا به توان نیروهای خود و با خلق دانش و فناوری و مجاهدت 
و سخت کوشی، در جایگاه متعالی و سرآمدی در داخل و خارج کشور قرار دارد. 
قطع به یقین، تمامی توفیقات حاصل شده در این شرکت، حاصل تلاش و همت 
مضاعف و شبانه روزی جهادگران عرصه صنعت است که با ایستادگی در مسیر 
دشوار ســازندگی و مقاومت در برابر همه ناملایمات و با همدلی و وفاق و ایثار، 
زمینه رویش و زایشــی چشمگیر در ســرمایه های مادی و معنوی و انسانی و 
اجتماعی فراهم کردند و الگویی از موفقیت و پیشــرفت و استقلال صنعتی و 
اقتصادی را در بیش از چهار دهه به نمایش گذاشتند. الگویی که با ارتقای تمامی 
شاخص های امیدوارکننده در همه زمینه ها و افزایش امید و نشاط در جامعه، نام 
ایران عزیز اسلامی را در تولید و صنعت و اشتغال سرافراز و سربلند ساخته است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:فولاد مبارکه؛ نماد سخت کوشی و مجاهدت صنعتی

سرانه فضای سبز تفرجگاهی در کلانشهر اصفهان ۳.۵۹ مترمربع است

پروژه رینگ پساب شهر اصفهان ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد
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